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Vrijheid
De bejaarde buurman die voor 
ons moet laden - ik schat hem 
boven de 70 - is eigenlijk veel te 
dik voor het gangboord. En zijn 
zieke vrouw te zwak om samen 
met hem open en dicht te leggen. 
Ik ga een handje helpen. Op de 
vraag waarom ze nog steeds varen, 
zegt de schipper: ‘We hebben geen 
keus. We raken het schip niet kwijt 
voor de prijs die we nodig hebben 
om aan de wal te gaan. Bovendien 
vinden we varen machtig mooi. 
Varen is vrijheid.’
Vrijheid is een mantra in de 
binnenvaart. Maar in dit geval zie ik 
toch vooral dwangarbeid. ···
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Agressieve orka’s
vallen jachten aan
CORUNA De maritieme autori-
teiten maken zich zorgen om 
agressieve orka’s die kleine 
schepen aanvallen voor de 
Spaanse kust.

De zeezoogdieren proberen  
schepen te rammen en veroor-
zaken schade. Bij de Spaanse 
kustplaats  Coruna. werd een 

12 meter lang zeiljacht zeker 
15 keer geramd door een orka. 
Het roer raakte daarbij onklaar. 
Begin september werd ook de 
Spaanse kustwacht aangeval-
len. Ook bij deze aanval werd 
het roer beschadigd. Er is geen 
verklaring voor het gedrag van 
de beesten. Volgens onderzoe-
kers zou het kunnen liggen aan 
stress. (RvdB)

Gratis energiescan
binnenschepen
ANTWERPEN Vlaanderen biedt 
binnenvaartschepen een gra-
tis energiescan aan.

Het is een initiatief van Ant-
werpen, North Sea Port (Gent, 
Terneuzen en Vlissingen), de 
Vlaamse Waterweg en het de-
partement Mobiliteit en Open-
bare Werken in het kader van 
het Europese onderzoekspro-
ject Clean Inland Shipping 
(Clinsh!). Tijdens zo’n scan 
komt een deskundige aan boord 
en neemt het elektriciteitsnet 
aan boord én het verbruik on-
der de loep. Het verslag geeft 
inzicht in het verbruik en bevat 
tips voor besparingen. Hiermee 
kan de walstroomrekening tot 
een minimum worden beperkt.

Met deze actie wil de over-
heid het gebruik van walstroom 
verder stimuleren. Geïnteres-
seerden kunnen tot 22 oktober 
inschrijven op de website Aan-
melden Energiescan Binnen-
schepen. (JG)

Opnieuw uitstel beurs
Maritime Industry
GORINCHEM De beurs Maritime 
Industry in de Evenementhal 
Gorinchem is opnieuw ver-
plaatst vanwege het coronavi-
rus. De volgende editie is nu 
gepland op 18, 19 en 20 mei 
2021.

Afgelopen mei zag de beurs-
organisatie zich ook al gedwon-
gen het evenement te verplaat-
sen naar 13, 14 en 15 oktober 
aanstaande. Beursorganisator 
Easyfairs zag zelf nog wel mo-
gelijkheden de beurs in oktober 
veilig te houden. ‘Wij waren 
zelf overtuigd dat de beurs kon 
doorgaan, maar het sentiment 
onder exposanten is veranderd. 
We luisteren naar onze expo-
santen en hebben besloten de 
16de editie van Maritime In-
dustry opnieuw te verplaatsen’, 
zegt Bianca van Grinsven na-
mens Maritime Industry in een 
persbericht. (PN)

Door René Quist

AMSTERDAM Zo’n 25 historische 
salonboten hebben donderdag 
24 september geprotesteerd bij 
de Stopera in Amsterdam tegen 
het nieuwe vaarbeleid van de 
hoofdstad.

Het nieuwe vaarbeleid is erop 
gericht drukte op het water te-
gen te gaan. Het aantal vergun-
ningen wordt beperkt. En nieu-
we vergunningen worden door 
middel van een loterij vergeven. 
Rederijen met ‘beeldbepalende 
historische salonboten’ dreigen 
hierdoor vergunningen kwijt te 
raken, terwijl zij menen hele-
maal niet de oorzaak te zijn van 
de drukte. Zij varen naar eigen 
zeggen in een heel jaar net zoveel 
tochtjes als de grote rederijen in 
twee maanden. En ze doen grote 
investeringen om het erfgoed in 
de vaart te houden.

Grote verschillen
Tommy van Riet, eigenaar van 

Private Boat Tours en voorzitter 
van de Verenigde Rederijen Am-
sterdam: ‘De 35 historische salon-
boten die in Amsterdam varen zijn 
niet de oorzaak van de drukte op 
het water, maar dreigen wel hun 
vergunning te verliezen. De salon-
boten varen nauwelijks met toe-
risten en zijn niet gebonden aan 
het drukke vaargebied en de route 
langs toeristische bezienswaardig-

heden. Er zijn zoveel verschillen 
dat het gewoon niet reëel is de 
kleine salonboten over één kam te 
scheren met de grote open sloepen 
en toeristische rondvaartboten.’

Uitzondering
‘Dat er nieuw beleid moest ko-

men snappen wij, maar de uit-
voering klopt gewoon niet. De 
gemeente handhaaft niet op over-
last, maar beperkt wel het aantal 

vergunningen, ook voor varend 
erfgoed. Het verlies van één ver-
gunning heeft voor een kleine re-
derij desastreuze gevolgen.

‘Terwijl de gemeente juist va-
rend erfgoed wil behouden. Daar-
naast vermeldt Amsterdam in 
haar plannen dat er maximaal 550 
vergunningen worden uitgegeven, 
terwijl ze nu zelf al door dat aan-
tal heen gaan. Als dát kan, dan kan 
ook het segment voor de kleine 

salonboten eenvoudig ruimer wor-
den gemaakt.’

De salonbootrederijen wilden 
met hun protestactie de gemeente 
overreden een uitzondering te ma-
ken. Na het inspreken van meer-
dere rederijen in de gemeenteraad 
en ondanks  bezwaren van vrijwel 
alle raadsleden, liet wethouder 
Sharon Dijksma weten  toch voor-
nemens te zijn de loting door te 
zetten.

Reders vrezen vergunning en bedrijf te verliezen

Historische salonboten in actie tegen vaarbeleid Amsterdam

Salonboten protesteren in Amsterdam tegen voornemen het aantal beschikbare vergunningen te beperken. (Foto PR)
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ROTTERDAM De schipper van een 
binnenvaarttanker is er eind 
augustus vandoor gegaan toen 
ILT-inspecteurs hem betrapten 
op varend ontgassen waar dat 
niet was toegestaan. De  overtre-
ding werd geconstateerd door 
snuffelpalen (‘e-noses’) van de 
DCMR Milieudienst Rijnmond. 
Dat meldt de ILT.

Na het verzoek om naar een 
nabijgelegen ligplaats te varen, 
beloofde de schipper van de tan-
ker volgens ILT om af te meren. 
Maar ter plaatse zagen de inspec-
teurs het schip toch wegvaren. De 
schipper negeerde herhaalde vor-
deringen naar de kant te komen 
en voer door naar België. De vol-
gende dag werd het schip alsnog 
aangehouden. Bij een Nederlandse 
sluis gingen ILT-inspecteurs aan 
boord. Welke sluis dat was is niet 
vermeld, maar de ILT plaatst een 
foto van de Volkeraksluizen bij 
het persbericht. De ambtenaren 
hoorden de schipper en maakten 
proces-verbaal op voor het niet 
voldoen aan de vordering tot stil-
houden en voor het varend ontgas-
sen. Beide zijn een misdrijf.

Snuffelpaal
De constatering dat mogelijk 

sprake was van varend ontgassen 
gebeurde na een meting door een 
snuffelpaal in het Rijnmondge-
bied. Die geeft de melding door 
aan de ILT. De inspectie vraagt di-
gitaal de ladingdocumentatie op 
en bekijkt waar het schip vaart. 
Op basis daarvan wordt bepaalt of 
nader onderzoek aan boord nodig 
is. Een inspectie aan boord is soms 
vereist om een overtreding vast te 
stellen, zegt de ILT. (BO)

Tankerschipper zet het
gas erop bij controle

Door Bart Oosterveld

NEW YORK Een groot aantal mul-
tinationals in de voedingssector 
dringt aan op een snelle aanpak 
van de problemen met beman-
ningswisselingen. De bestuur-
ders van ruim 30 internationale 
bedrijven, verenigd in het Con-
sumers Goods Forum, stuurden 
een brandbrief aan de secreta-
ris-generaal van de Verenigde 
Naties.

De bedrijven schrijven dat de lo-
gistieke ketens in het zeevervoer 
wereldwijd ernstig zijn ontregeld 
door coronamaatregelen, waar-
onder de aanvoer van belangrijke 
goederen, zoals voedsel en hygiè-
neproducten. Het gaat om ruim 30 
bekende bedrijven die een rol spe-
len op wereldschaal. Onder hen 
Danone, Nestlé, Proctor & Gam-
ble, Colgate-Palmolive en PepsiCo. 
Ook de CEO's van een aantal Ne-
derlandse multinationals, waaron-
der Heineken, Unilever en Ahold 

Multinationals springen in
de bres voor zeelieden

Corona-uitbraak
op bulkcarrier
PORT HEDLAND Het coronavirus 
heeft toegeslagen op de bulkcar-
rier Patricia Oldendorff, kort na-
dat de Filipijnse bemanning was 
gewisseld.

Van de 20 Filipijnse bemannings-
leden zijn er 17 geïnfecteerd. De 
Patricia Oldendorff (114.753 dwt) 
ligt momenteel op de rede van 
Port Hedland in West-Australië. 
Dat meldt de rederij. De beman-
ning was op 5 september gewis-
seld op de Filipijnen. Bij aankomst 
in Port Hedland op 16 september 
meldde de kapitein twee zieken. 
Daarna steeg hun aantal snel naar 
17. Geen van de besmetten hoef-
de tot nu toe in een ziekenhuis te 
worden opgenomen.

De bemanningsleden die 5 sep-
tember aan boord kwamen, waren 
voorafgaande daaraan twee weken 
in quarantaine geweest. Vijf dagen 
voordat ze aan boord zouden gaan 
werden ze getest volgens de proce-
dure van het Filipijnse ministerie 
van Transport. Alle testen waren 
volgens de rederij negatief. Het 
schip wordt ontsmet. (WdN)
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Dat blijkt uit de ligplaatsen-en-
quête die de Algemeene Schippers 
Vereeniging (ASV) op haar najaars-
vergadering heeft gepresenteerd. 
Uit de rondgang blijkt dat het me-
rendeel van de schepen wel eens 
is weggestuurd van de ligplaats en 
zodoende onnodig moest varen 
(73%). Door gebrek aan ligplaatsen 
zien veel schippers zich boven-
dien gedwongen de vaartijdenwet 
te overtreden (74%), omdat niet 
tijdig een ligplaats kan worden 
gevonden. Bijna 58% is ontevre-
den over de voorzieningen bij de 
ligplaatsen en 78% heeft zich wel 
eens in een gevaarlijke situatie be-
vonden door de slechte staat van 
de ligplaats.

Geschrokken
De ASV maakt zich al langer 

hard voor meer en betere lig-
plaatsen. De enquête is bedoeld 
om meer inzicht te krijgen in de 
problematiek. Hoewel de uitslag 

de ASV niet verbaast - ‘We wis-
ten dat ligplaatsen een groot pro-
bleem zijn’ - is de vereniging wel 
geschrokken van de enorme lijst 
met voorbeelden van discutabele 
ligplaatsen die in detail worden 
beschreven door de deelnemers. 
De problematiek ligt vooral bij de 
kleinere schepen, merendeel tot 
1000 ton, zo schetst woordvoerder 
Sunniva Fluitsma van de ASV. Bij 
grotere schepen speelt het minder. 

Er zijn te weinige goede ligplaatsen met voorzieningen zoals drinkwater of 
een autosteiger, zoals bij deze in Rotterdam. (Foto Haven Rotterdam)

Enquête ASV: driekwart varenden ondervindt problemen

Ligplaatsen vaak onveilig

Gammele trappen,
glibberige steigers

Door René Quist

Ligplaatsen in veel Nederlandse havens en 
langs de Rijn in Duitsland zijn vaak gevaar-
lijk. Het vereist vaak acrobatische toeren 
om van boord te komen. Ook ervaart zo’n 
driekwart van de schippers problemen 
met de maximale ligduur van 3x24 uur.

Uit de enquête blijkt dat Zuid-Ne-
derland de meeste problemen op-
levert, wat ligplaatsen betreft.

Kamermotie
Door de Coronacrisis liggen 

meer schepen stil en is er nog 
meer behoefte aan ligplaatsen, zo 
stelt de ASV, die de problematiek 
ook succesvol heeft aangekaart bij 
de politiek.

In juni nam de Tweede Kamer 
unaniem een motie over het lig-
plaatsenbeleid. In die motie werd 
afgesproken dat vaarwegbeheer-
ders Rijkswaterstaat, provincie en 
gemeenten duidelijker afspraken 
moet maken over het beleid rond 
ligplaatsen.

Uitgebreid aandacht voor ligplaats-
problemen op pagina 12 en 13.

Delhaize, ondertekenden de brief. 
De zaak is van groot belang vinden 
de concerns, omdat 90% van het 
vervoer over zee gaat.

Testsysteem
Om de transportroutes open te 

houden, de aanvoer van belang-
rijke goederen weer mogelijk te 
maken en de mensenrechten van 
de zeevarenden te beschermen, 
roepen zij de VN-lidstaten op de 
protocollen van de IMO bij aflos-
sen te hanteren. Daarin staat dat 
zeevarenden in havens van boord 
moeten kunnen en niet moeten 
worden gehinderd bij het reizen. 
Verder pleiten de bedrijven ervoor 
dat zeevarenden als 'key workers' 
worden aangemerkt, dat er een 
deugdelijk testsysteem komt bij 
‘crew changes’ en dat de maxima-
le periode van 11 maanden aan 
boord gehandhaafd blijft. Verder 
zou er soepel moeten worden om-
gegaan met medische certificaten, 
zodat de schepen kunnen blijven 
varen.

IJMUIDEN Rijkswaterstaat heeft 
deze week de eerste sluisdeur 
geplaatst in de nieuwe zee-
sluis van IJmuiden. Het duur-
de 72 uur om de gigantische 
deur op zijn plaats te krijgen. 
De deur is 72 meter lang, 
11 meter breed en 24 meter 
hoog.

De sluisdeur lag al sinds be-
gin 2019 in de kolk, waar er de 
nodige technische installaties 
werden aangebracht. Voordat 
de deur op zijn plek kon wor-
den gezet, werd 600.000 ku-
bieke meter zand uit de kolk 
gegraven om de juiste diepte te 
verkrijgen. 

De komende maanden wordt 
de sluisdeur getest. De deur is 
onderdeel van de toekomstige 
hoogwaterkering, dus het is 
van groot belang dat hij goed 
werkt. 

Hierna moeten er nog twee 
sluisdeuren worden geplaatst. 
Die liggen nog geparkeerd in de 
Amerikahaven in Amsterdam. 
Wel zijn ze al afgebouwd en 
getest. Wanneer deze deuren in 
zijn kas worden geplaatst is nog 
niet bekend. 

De nieuwe zeesluis wordt 
naar verwachting begin 2022 in 
gebruik genomen. (RvdB)

Eerste sluisdeur 
zeesluis IJmuiden
ligt erin

Het plaatsen van de nieuwe sluis-
deur verliep in etappes. 
(Foto Rijkswaterstaat)
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De vergadering werd gehouden 
aan boord van de tweemastklipper 
Bracksand van schipper-eigenaar 
Martijn Kuipers, die lag afgemeerd 
bij het NDSM-terrein in Amster-
dam-Noord. De stoelen stonden 
uiteraard ruim uit elkaar om het 
coronavirus de wind uit de zeilen 
te nemen.

Fiscus
De ledenlijst laat zien dat het 

broodfonds momenteel 32 leden 
telt en dat er twee aspirantleden 
zijn die op het punt staan toe te 
treden. Een aantal van hen kwam 
op het initiatief af na een artikel 
in Weekblad Schuttevaer in sep-
tember vorig jaar. Voor wie het be-
grip broodfonds niet kent: daarbij 
gaat het om een vereniging waar-
bij de leden geld inleggen, dat 
wordt uitgekeerd in het geval dat 
een hen ziek mocht worden. Een 
soort doe-het-zelf-alternatief voor 
een voor velen onbetaalbare ar-
beidsongeschiktheidsverzekering 

De eerste vergadering van bestuur en leden van het Tweede Bootfonds in het dagverblijf van de tweemastklipper Bracksand (Foto’s Bart Oosterveld)

Tweede Bootfonds heeft nog plaats voor nieuwe leden

Nautisch broodfonds  
krijgt vlees op de botten

Ziektepercentage ligt
voorlopig op 0%

Door Bart Oosterveld

Er zit inmiddels genoeg in de pot om bij 
ziekte één van de leden voor een periode 
van 10 maanden te ondersteunen. Dat was 
onlangs het goede nieuws op de eerste 
ledenvergadering van het nautische brood-
fonds, dat vorig jaar september in Am-
sterdam werd opgericht. Sinds de officiële 
start in maart, hebben de 32 leden ruim 
15.000 euro bij elkaar gespaard.

bij een verzekeringsmaatschappij. 
De leden leggen maandelijks een 
bedrag in op een speciale eigen re-
kening. Bij ziekte keert het brood-
fonds een bedrag uit. Een van de 
voordelen is, dat de uitkering die 
rechtstreeks van de leden naar de 

zieke gaat, niet door de fiscus als 
inkomen wordt belast. Er is een 
wachttijd van een maand inge-
bouwd, waarmee het aanvragen 
van een uitkering bij een verkoud-
heid of griepje wordt afgevangen.

Nautisch beroep
Bijna de helft van de leden was 

aanwezig om mee te praten over 
de te volgen koers van het brood-
fonds, dat Tweede Bootfonds is 
genoemd. De reden voor de toe-
voeging ‘Tweede’: er bleek al een 

ander Bootfonds te zijn. Punt van 
discussie was hoe ‘nautisch’ het 
broodfonds moet zijn en welke 
criteria er bij een nieuwe aanmel-
ding worden gehanteerd. Is een 
zeilmaker bijvoorbeeld welkom 
en hoe zit het met de bewoner van 
een woonschip?

Stemming leidde er uiteindelijk 
toe dat een nieuw lid ‘in principe’ 
als ZZP’er in een nautische beroep 

moet werken. De zeilmaker is wel-
kom, de arkbewoner niet. Maar de 
toevoeging ‘in principe’ zorgt er-
voor dat het bestuur wat beleids-
ruimte heeft en kan schipperen in 
individuele kwesties.

Amsterdam
Het broodfonds is behalve een 

inkomensvoorziening ook een 
netwerk, waarbij de leden elkaar 

leren kennen en eventueel ook op 
andere terreinen kunnen bijstaan. 
Bijvoorbeeld door voor elkaar in 
te springen als charterschipper 
(die ruim in het bestand verte-
genwoordigd zijn) of opdrachten 
kunnen doorschuiven als ze zelf 
een keer nee moeten zeggen. Een 
aantal leden werkt bijvoorbeeld in 
de Amsterdamse rondvaart. Een 
vraag uit de vergadering was, of 
het daarom niet handig zou zijn 
om het werkgebied van het brood-
fonds te beperken tot Amster-
dam. Maar een meerderheid wilde 
toch liever de ruimte hebben om 
ook buiten Amsterdam leden te 
werven.

Ziektepercentage
Overigens mag het idee van een 

broodfonds zich inmiddels in rui-
me belangstelling verheugen. Uit 
de gegevens die het bestuur pre-
senteerde blijkt dat momenteel 
591 broodfondsen zijn aangeslo-
ten bij de landelijke organisatie 
Broodfondsmakers in Utrecht, 
die de administratie doet voor de 
meeste broodfondsen. Opgeteld 
zijn er 26.577 deelnemers. Recent 
werden er 810 zieken geteld, wat 
een ziektepercentage van 3% bete-
kent. Dat is ruim onder het lande-
lijk gemiddelde van 5,2%, dat het 
CBS voor het eerste kwartaal van 
dit jaar berekende. Voor het Twee-
de Bootfonds zijn de cijfers toe nu 
toe nog mooier: geen van de leden 
heeft zich ziek hoeven melden, 
dus ligt het ziektepercentage zelfs 
op 0%.

Het bestuur bestaat uit drie le-
den: Ivo Mentink (voorzitter), Jo-
han Alkema (secretaris) en Stef 
Peters (penningmeester). Nieuwe 
leden zijn welkom. Doel is de club 
te laten groeien tot 50 deelnemers. 
Informatie is te verkrijgen via nau-
tisch-broodfonds@broodfonds.nl.

Het bestuur van het broodfonds, van links naar rechts voorzitter Ivo Mentink, penningmeester Stef Peters en secre-
taris Johan Alkeman.
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Tekenen van herstel tankvaart 

Er worden weer meer dan genoeg 
reizen aangeboden in de droge-la-
dingvaart, maar de prijzen blijven 
slecht. Volgens een schipper deugt 
de planning van aangeboden reizen 
vaak niet. ‘Dan lijkt het wat, maar 
kan ik nooit op tijd op de laadplek 
zijn. Of het kan helemaal niet uit 
vanwege de leegvaart.’ 

Toonaarde ging tussen Rotterdam en Essen 
voor 4,25 euro per ton. Tussen Stein en 
Worms werd nutramon vervoerd voor 12 
euro per ton. Tussen Rotterdam en Harder-
wijk werd lupinen vervoerd voor 4 euro 
per ton. Grind werd van Born en Winscho-
ten gebracht voor 5,75 euro per ton. 
Bij onze zuiderburen is het niet veel beter. 
Split werd tussen Ittre en Hemiksem 
vervoerd voor 2,75 per ton. Van Ittre naar 
Amsterdam werd split vervoerd voor 5,50 
euro per ton. 

Peterson
Bij Peterson Amsterdam komt een groot 
aantal schepen langs. De Marsden Point 
lag van 28 september tot en met 1 okto-
ber palmkernexpeller te lossen. Van 28 
september tot en met 3 oktober ligt de Rex 
Oldendorff sojaschroot te lossen. De Tinos 
ligt van 29 september tot en met 2 okto-
ber sunpellets te lossen. 14 oktober wordt 
de Jal Tara verwacht met sojaschroot. De 
Anahita wordt 19 oktober verwacht met 
palmkernexpeller. Palmkernexpeller wordt 

ook vervoerd door de Mystras, die 26 okto-
ber aan zal komen. 
Ook in Rotterdam wordt het weer wat 
drukker. Vanaf 22 september ligt bij Botlek 
de Melia maïs te lossen. Op 10 oktober 
komt de Dream Team aan met sojaschroot. 
De Aquapisces wordt op 14 oktober ver-
wacht, ook met sojaschroot. 

EMO
Het is bij EMO opnieuw druk. Van 28 
september tot en met 30 september lag de 
Lowlands Energy er kolen te lossen. Vanaf 
30 september tot en met 1 oktober loste 
de Theodor Oldendorff erts. Phaidra kwam 
ook kolen lossen van 30 september tot en 
met 2 oktober. 
Van 1 tot en met 3 oktober ligt de Majulah 
Harbourfront er om kolen te lossen. De 
Philipp Oldendorff komt ook langs met 
kolen van 2 tot en met 4 oktober. Van 3 tot 
en met 5 oktober ligt de Nadine V kolen te 
lossen. En 4 tot en met 6 oktober komt de 
Golden Opportunity erts lossen.

Waterstanden
Op de Donau staat het water weer hoger, 
na een aantal herfstachtige dagen. De week 
begint met een waterstand van 3,60 meter 
en zakt iets in naar 3,22 meter.
Ook op de Rijn staan de waterstanden er 
weer beter voor. Bij Maxau is het water 
gestegen naar 4,60 meter. Bij Mannheim 
staat de waterstand op 2,48 meter. 
De waterstand bij Kaub is verdubbeld ten 
opzichte van vorige week. Daar staat de 
stand op 1,60 meter. Deze zakt wel weer in 
naar 1,20 meter.
Koblenz schommelt deze week van een 
stand van 1,50 meter naar boven de 1,60 

meter en weer terug naar 1,35 meter. 
Keulen blijft redelijk stabiel. De waterstand 
blijft gedurende de week rond de 1,90 me-
ter schommelen. Duisburg-Ruhrort stijgt 
van 2,70 meter naar boven de 3 meter en 
daalt weer naar 2,78 meter.

Tankvaart
PJK-Rijnvrachttarieven per 29 septem-
ber 2020 © PJK International bv / www.
insights-global.com
Basis 2000 tons partijen of op waterstand 
geladen (voor Dortmund: incl. 1000-1200 
ton) van Amsterdam/Rotterdam in euro/ton 
en voor Bazel in Zwfr/ton

euro/pton gasolie benzine
Duisburg 7,25 7,80
Dortmund 8,75 9,30
Keulen 9,75 10,30
Frankfurt 15,25 16,05
Karlsruhe 16,25 17,05
Straatsburg 17,50 18,30
Bazel in CHF 22,00 23,50
Bazel in € 20,37 21,76

Na een lichte daling in de voorgaande 
week laten de wereldwijde crudeprijzen 
iets van herstel lzien. Begin deze week was 
er een kleine stijging van circa 1%. Er is 
hoop op een extra fiscaal steunpakket in 
de Verenigde Staten nu veel economieën 
nog kampen met problemen. Een toene-
mend aantal boorinstallaties in de VS kan 
duiden op een productiestijging, wat dan 
weer zal leiden tot een groter aanbod van 
ruwe olie.
Er heerst veel onzekerheid in de markt. 
Een tweede coronagolf lijkt zich door 
Europa en Amerika te verspreiden. Dit 

kan tot nieuwe lockdown-maatregelen 
leiden. Enkele Europese landen hebben 
al extra maatregelen getroffen. In welke 
mate de economie zal beïnvloeden is nog 
onduidelijk.

Rijn en ARA 
Met de komst van een golf water hebben 
vrachttarieven op de Rijn hun opwaartse 
trend van vorige week doorbroken. Hogere 
intakes en een makkelijkere passage langs 
Kaub zorgden ervoor dat verscheidene 
Boven-Rijnbestemmingen makkelijker in 
hun vraag konden voorzien. Wat een neer-
waarts effect had op de vrachttarieven.  
De hogere waterstanden kunnen de 
komende tijd wel weer leiden tot een 
zwakkere markt. Er is hoop dat de vraag 
naar product van de eindverbruiker gaat 
toenemen nu de herfst is begonnen.
De vrachttarieven in de ARA herstellen 
zich langzaam. De vraag naar transport en 
product nam begin deze week sterk toe, 
mede door eindemaandsafwikkelingen. Er 
waren echter toenemende vertragingen in 
Amsterdam en Antwerpen. De toenemen-
de vraag naar product in combinatie met 
een geringe beschikbare scheepscapaciteit 
kunnen duiden op marktherstel. Wel gaat 
dit nog mondjesmaat en heeft vooral de 
benzinemarkt hier profijt van.
 
De vrachten in deze wekelijkse rubriek komen 
van schippers. Samen vormen zij een panel, dat 
de markt redelijk vertegenwoordigt. Niettemin 
kan het panel nog groeien. Voelt u zich aange-
sproken, meldt u zich dan aan bij de redactie op 
telefoonnummer 0648-351096 (robin.van.den.
bovenkamp@promedia.nl). Uw gegevens worden 
anoniem verwerkt.

HARDINXVELD-GIESSENDAM Neptune 
Marine in Hardinxveld-Giessen-
dam legt momenteel de laatste 
hand aan een 100 meter lange 
en 22 meter brede ponton voor 
kabelfabrikant NKT. 

De ponton is nodig om kabels 
voor de offshore-windsector over 
de Rijn van Keulen naar Rotter-
dam te vervoeren. Neptune Mari-

ne was tevens verantwoordelijk 
voor het ontwerp van deze zoge-
heten EuroCablePontoon 10022. 
Omdat ook bij lage Rijnwaterstan-
den kabels moeten kunnen wor-
den vervoerd, heeft de ponton een 
geringe diepgang.

NKT, met hoofdkantoor in Ko-
penhagen, voorziet een groeiende 
vraag naar kabels voor windpar-
ken en investeert derhalve in ex-
tra transport- en opslagcapaciteit. 
Naar verwachting kan de nieuwe 
kabeltransportponton nog voor 
het einde van dit jaar in gebruik 
worden genomen. (PAS)

Neptune bouwt ponton
voor kabelvervoer Rijn

Tewaterlating van de nieuwe EuroCa-
blePontoon van NKT. (Foto NKT)

‘Wij waren de eerste met zo’n 
ontgassingsinstallatie’, vertelt Co-
gels trots. De machine die wordt 
gebruikt om de dampen om te 
zetten in vloeibare vorm, werd 
jaren geleden uit Texas gehaald. 
Eenmaal in Nederland werd hij 
compleet omgebouwd voor de bin-

nenvaart. In 2012 en 2013 werd er 
voor het eerst mee getest, maar 
die proeven vielen tegen. In 2018 
begon het bedrijf met nieuwe 
proefnemingen.

‘Mariflex is een officiële testlo-
catie voor de taskforce Landelijk 
Ontgassen. Schepen kunnen hier 
nu al terecht. Het terrein is open 
voor ontgassers’, zegt Cogels, te-

vens voorzitter van Evra. En dat is 
net op tijd, want in 2021 gaat de 
eerste fase van het landelijke ver-
bod op varend ontgassen in. Dan 
mogen benzeen en motorbrand-
stoffen alleen nog worden afgege-
ven op aan te wijzen plekken zoals 
hopelijk het terrein van Mariflex. 

Veiligheid
De proeven worden streng ge-

controleerd door onder meer 
DCMR en Inspectie Leefomgeving 
en Transport (ILT). Alles moet vei-
lig en volgens de regels verlopen. 
Pas als alle proeven zijn goedge-
keurd, kan Mariflex verder met 
zijn dienstverlening. ‘We maken 
langzaam stappen. We werken 
nauw samen met de binnenvaart.’ 

Cogels noemt de onderneming 
productierijp, maar nog niet ren-
dabel. ‘We hebben nu alleen nog 
maar kosten. Al hebben we best al 
wat aanvragen voor ontgassen.’

De binnenvaarttanker Guadeloupe 
wordt op een afgesloten deel van het 
terrein in enkele dagen ontgast. 

Ladingtanks tanker Guadaloupe worden gasvrij gemaakt

Stikstofinstallatie Mariflex klaar 
voor ontgassen in de praktijk

‘ Onze installatie  
levert bruikbaar  
restproduct op’

Door Robin van den Bovenkamp

Mariflex in Vlaardingen werkt al jaren aan de ontwikkeling 
van een verantwoorde techniek om tankschepen te ontgassen. 
En nu is het zover, er kan in de praktijk worden getest. Voor 
de wal ligt de tanker Guadeloupe, die hierna naar de werf 
gaat. We spreken met directeur Ruud Cogels en hoofd sales 
Walter van der Pluym over de weg naar duurzaam ontgassen.

Ruud Cogels en Walter van der 
Pluym van Mariflex Group. (Foto’s 
Robin van den Bovenkamp). 

Hij noemt de ontgassingsinstal-
laties zoals die er nu staan een vol-
waardig alternatief voor varend 
ontgassen. ‘Er zijn 10 partijen bij 
dit proces betrokken.’

Stikstof 
Het draait allemaal om circu-

lair denken. Cogels benadrukt 
dat geen afval bij het ontgassen 
komt kijken, alleen restproduct. 
‘We zijn nu bezig de techniek te 
vervolmaken.’ 

De installatie werkt met stikstof. 
De dampen wordt aangezogen, 
gaan de installatie in en worden 
langs een extreem koud oppervlak 
gehaald, tot -170 graden Celsius. 
Zo worden de dampen vloeibaar 
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Tussen China en Australië zijn de con-
flicten weer opgelaaid. China stelde in 
september opnieuw een boycot in voor 
de invoer van kolen, ijzererts en graan 
uit Australië. China heeft zelf ijzererts 
van inferieure kwaliteit en moet nu 
ijzererts invoeren vanuit vooral Brazilië. 
CBH is de belangrijkste exporteur van 
Australische granen, maar heeft inmid-
dels nieuwe markten voor granen ge-
vonden in de Filipijnen en Zuid-Korea.

Nippon Yusen Kaisha, verreweg de grootste 
Japanse rederij, met meer dan 400 schepen, 
heeft het moeilijk. Vooral met de droge-la-
dingschepen. Charterers leveren de schepen 
zo spoedig mogelijk terug om verliezen te 
beperken. Daar staat dan tegenover dat de 
Deense rederij Norden momenteel juist wel 
goed verdient met haar droge-ladingschepen. 
Zelfs beter dan in de jaren 2018 en 2019.
De Amerikaanse bulkrederij Diana Shipping 
verkocht de panamax Coronis (74.381 dwt, 
2006) voor $ 7,1 miljoen. Het schip is nog op 
charter bij Koch Industries, maar wordt voor 
eind januari 2021 teruggeleverd.
De slopers in het Verre Oosten verhoogden de 
prijzen voor sloopschepen. De Turkse slopers 
profiteerden eveneens van een verhoging, 
volgens de EU’s Ship Recycling Regulation.  

Containervaart
Charleston aan de oostkust van de Verenigde 
Staten verwelkomde de CMA CGM Brazil van 
15.128 teu. Het grootste containerschip dat 

de haven tot nu toe aandeed. Aan de oostkust 
van de VS wordt flink geïnvesteerd om grotere 
containerschepen te ontvangen.
De Amerikaanse Federal Maritime Commis-
sion onderzoekt verder de containermarkt 
voor mogelijke schendingen van de regels. 
Het ziet ernaar uit dat vooral de grote contai-
nerrederijen, zoals Maersk, schepen optimaal 
vullen door afvaarten te laten vervallen en 
meevallers, zoals daling van brandstofkos-
ten, niet correct vermelden. Maersk zag zich 
wel gedwongen om duizenden medewerkers 
te ontslaan. De Duitse krant Handelsblatt 
schat dat 26.000 tot 27.000 ontslagen zullen 
vallen op een bezetting van ongeveer 80.000. 
Blijkbaar zien kleinere containerrederijen 
geen brood meer in een competitie met de 
grotere zusters. Een Griekse rederij verkocht 
haar laatste vier containerschepen voor $ 53,4 
miljoen en kocht er tankers voor terug voor 
een bedrag van $ 112 miljoen.
Rederij SITC bestelde bij de werven van Yang-
zijiang zes 1800 teu-schepen. SITC bestelde 
de schepen voor een verdere uitbreiding van 
haar Aziatische diensten.

Tankvaart
Poten & Partners voorspellen een sombere toe-
komst voor de LNG-tankers voor de rest van 
dit jaar en wellicht langer. De vraag naar gas 
daalt en er komen veel nieuwbouwschepen 
in de vaart. Höegh daarentegen voorziet een 
verbetering voor de gastankers, doordat gas 
inmiddels goedkoper is dan kolen.
De Indiase import van ruwe olie daalde dit 

jaar met bijna 40% vergeleken met vorig jaar 
en voor het eind van dit jaar is geen verbete-
ring te verwachten. De vooruitzichten van de 
olieprijs is somber. Landen als Duitsland en 
de Verenigde Staten verwachten een blijvend 
lage prijs van ruwe olie en zelfs de leden van 
de Opec en Rusland betwijfelen of de olieprijs 
ooit weer op het oude niveau zal terugkeren. 
Al geruime tijd kost een vat Brent-olie uit de 
Noordzee tussen $ 41 en $ 43,50. Een bedrijf 
als Vopak voorziet een langdurige opslag 
van olie en olieproducten van wel twee jaar. 
De vraag naar olie is laag, het aantal sche-
pen hoog en dus verdienen de tankers niet 
veel. De Opec-landen en Rusland knijpen de 
winning van olie al enige tijd af, maar van 
een stijging van de olieprijs is nog niet veel te 
merken. 

Olieprijs mogelijk structureel laag

ANTWERPEN ‘Certified Pick up’, zo 
heet het nieuwe beveiligingssys-
teem in de haven van Antwerpen 
dat 1 januari wordt geïntrodu-
ceerd voor de vrijgave van im-
portcontainers op de terminals.

Het betreft volgens Havenbe-
drijf Antwerpen een veilige oplos-
sing die het huidige systeem van 
pincodes gaat vervangen.

Certified Pick up (CPu) is een cen-
traal dataplatform dat alle partijen 
in het containervervoer verbindt. 
‘Zo wordt het voor de drugsmaf-
fia veel moeilijker zich toegang 
te verschaffen tot de containers 
op de terminals’, aldus schepen 
(wethouder) Annick De Ridder. 
Om in Antwerpen een container 
op te halen, is nu nog een pincode 
nodig. Die pincode moet worden 
doorgegeven, wat het risico op 
misbruik verhoogt. Het CPu-plat-
form genereert een geëncrypte-
erde digitale sleutel, waarmee de 
uiteindelijke vervoerder de con-
tainer kan ophalen. Deze digitale 
sleutel wordt pas aangemaakt op 
het moment dat de finale vervoer-
der bekend is. Zo is de tijd tussen 
de aanmaak van de digitale sleutel 
en de afhaling van de container 
minimaal.

Bovendien is traceerbaar welke 
partijen betrokken waren bij het 
afhalen. Douane en politie kun-
nen toegang krijgen tot deze gege-
vens. (JG) 

Antwerpen maakt het 
drugsmaffia moeilijk

Ontgassen in 
Amsterdam

Ook in de Amsterdamse 
haven zijn proeven begon-
nen met het ontgassen van 
binnenvaartschepen. Verschil-
lende aanbieders, waaronder 
Evra-leden Triple D en 24/7 
Nature Power, zijn hierbij 
betrokken. 
In de week van 21 septem-
ber stonden de dampverwer-
kingsinstallaties op de ‘Groe-
ne Kade’ in de Amsterdamse 
haven. Het gaat daarbij om 
mobiele installaties die van 
de ene naar de andere plek 
kunnen worden vervoerd. De 
openbare kade wordt door 
de Omgevingsdienst beschik-
baar gesteld voor testen. 
Tijdens het experiment kijkt 
een onafhankelijk bureau 
van de Omgevingsdienst  
Noordzeekanaalgebied mee. 
Er wordt gemeten hoe de 
installatie functioneert en of 
er uitstoot is van benzeen. 
De aanbieders moeten aan 
de strenge eisen van de 
Omgevingsdienst voldoen, 
want alleen dan krijgen zij 
een vergunning voor hun 
installaties.
De resultaten van de test 
worden geëvalueerd in de 
taskforce Varend Ontgassen 
van het ministerie van Infra-
structuur en Waterstaat.
Ontgassen is nog niet in heel 
Nederland verboden, maar 
de provincie Noord-Holland 
heeft per 1 maart 2017 een 
verbod op varend ontgassen 
ingevoerd. Amsterdam heeft 
intussen tientallen E-noses 
geplaatst om illegale ontgas-
singen op te sporen. (RvdB)

en komt er aan de andere kant 
van de installatie bruikbaar rest-
product uit. 

Er zijn ook andere aanbieders 
van mobiele ontgassingsinstalla-

ties in Nederland, maar die wer-
ken met andere technieken. ‘Er is 
een andere partij die het met deze 
techniek doet, maar die hebben 
nog geen proefneming gedaan.’ 

Mariflex kijkt al vooruit naar 
nog mobielere ontgassingsinstal-
laties. ‘Ik wil zo’n installatie ma-
ken voor aan boord’, lacht Cogels. 
Of dat ook realistisch is? ‘Dit, wat 

we nu doen, kon 10 jaar geleden 
ook niet, en nu staat het er toch. 
Ik knok hier al zoveel jaar voor. Ik 
ga hiermee door. Ik geloof in een 
groen Nederland.’

De ontgassingsinstallatie op het terrein in Vlaardingen.

ZEEVRACHTENMARKT
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Door W.M. den Heijer

URK Visserijorganisaties uit België, Frank-
rijk, Portugal, Denemarken, Duitsland, 
Zweden en Nederland hebben 29 septem-
ber op initiatief van actiegroep EMK een 
protestbrief gestuurd naar het Europees 
Parlement. Zij eisen dat de status van het 
mariene milieu niet nog verder wordt 
aangetast en de toekomst van de visserij 
gewaarborgd blijft.

De Nederlandse vissers en hun Europese 
collega’s zijn het zat. De Noordzee is vol-
gens hen veranderd in één grote bouwput, 
waarvoor vissers moeten wijken. Terwijl gi-
gantische windmolenparken ook nog eens 
een onderschatte impact hebben op de 
gezondheid van visbestanden en alles wat 
daarmee samenhangt.

Voorzorgsbeginsel
De actiegroep Eendracht Maakt Kracht 

(EMK) zegt dat veel windmolenparken zon-
der betrouwbaar uitgevoerde milieueffec-
trapportage zijn aangelegd. ‘Allemaal om 
die klimaatdoelen te bereiken. Daar moet 
alles voor wijken’, aldus secretaris Cor Vonk. 
De actiegroep heeft de kwestie voorgelegd 

aan een advocaat. Vonk: ‘Nou, dan schrik je 
hoe gebrekkig die rapportages zijn.’

In de brief aan Brussel eisen de vissers on-
der meer een moratorium op verdere bouw 
van windparken en onderzeese transportka-
bels en behoud van historische visgronden. 
Ook pleiten zij voor meer onderzoek naar 
de gevolgen van windturbineparken op het 
zeemilieu. Zij vinden dat het voorzorgsbe-
ginsel in acht moet worden genomen.

Research
Door visserijorganisaties uit andere lid-

staten erbij te betrekken, hoopt EMK dat 
deze noodkreet aankomt bij het Europees 
Parlement. ‘We zijn al een tijdje bezig dit 
op de rails te krijgen. VisNed en Vissers-
bond hebben de brief ook ondertekend. En 
de buitenlandse organisaties reageerden 
overwegend positief. Alleen het Verenigd 
Koninkrijk gaf niet thuis. Die hebben het 
te druk met de Brexit en willen dus weinig 
met de rest van de EU’, legt EMK-voorzitter 
Dirk Kraak uit. Het bestuur heeft heel veel 
zelf geregeld en dat vaak ook terwijl de 
mannen op zee waren. Omdat internet ook 
op zee steeds beter wordt, hebben zij veel 
research kunnen plegen naar het reilen en 
zeilen van de energiesector.

Aantasting zeemilieu door aanleg windparken moet stoppen

EMK wint Europese vissers voor protestbrief aan Brussel

EMK-secretaris Cor Vonk tijden een eerdere actie in Rotterdam. (Foto W.M. den Heijer)De BRA-7 van EMK-voorzitter Dirk Kraak tegen de achtergrond van steeds meer en grotere wind-
turbines. (Twitterfoto BRA-7)

Door Robin van den Bovenkamp

ROTTERDAM Pim Visser, voorman van 
VisNed, was vrijdag 28 september te 
gast bij Studio Schuttevaer. Hij had het 
met hoofdredacteur René Quist onder 
meer over Greenpeace, windparken en 
de kotter van de toekomst. ‘Het enige 
wat we weten is dat de kotter zoals hij 
nu is, eindig is’. 

Het gesprek begon met de actie van 
Greenpeace van afgelopen week. De 
milieu-activisten gooiden rotsblokken 
bij de Doggersbank in zee, om zo vissers 
te hinderen. Meerdere vissers deden al 
aangifte tegen de organisatie. ‘Het Natura 
2000-plan over de Doggersbank ligt al 
anderhalf jaar in Brussel. Greenpeace 
maakt dus nu alleen maar amok, puur om 
vissers te hinderen en in gevaar te bren-

gen’, zegt Visser erover. ‘Het hoort niet 
dat je collega-zeelieden in gevaar brengt. 
Greenpeace vaart met een Nederlands 
schip, dus onze overheid moet tegen deze 
mensen optreden.’
Volgens Visser past de actie van Green-
peace in het kader van Brexit: ‘Het is 
schaamteloos meeliften met xenofobische 
Brexit-gevoelens.’ 

Tjibbe Joustra
Ook vroeg Quist hem naar het Noord-
zeeakkoord en de rapportage van Tjibbe 
Joustra, waarin de vissers eensgezindheid 
wordt aangeraden. ‘Wat is de toekomst 
van de visserij’, vraagt Visser zich af. ‘Dat 
die Noordzee verandert is een gegeven, de 
vloot moet meeveranderen.’
Joustra vindt dat er meer onderzoek moet 
komen naar visserij in natuurgebieden. 
Visser is het daarmee eens: ‘Die kaart 

VisNed-voorman Pim Visser in Studio Schuttevaer:

‘ De visserij zoals die  
nu is, is eindig’

Pim Visser in 
Studio Schutte-
vaer. (Beeld uit 
video)

moet worden gemaakt. Waar kan worden 
gevist en waar niet? Het ministerie gaat 
ermee aan de slag. Maar voordat dat rond 
is, zijn we weer een paar jaar verder.’ 

Taskforce
Ook werd Visser gevraagd naar de task-
force emissiearme kotters. Hoe gaan die 
viskotters er dan uit zien? ‘Dat weten 
we niet, maar we moeten innoveren. De 
kotters die er nu zijn, zijn eindig. Voor de 
nieuwe generatie kotters wordt gekeken 
naar drie zaken: minder emissie, minder 

impact op de bodem en meer veiligheid 
voor bemanning.’
Ook de afkeer die in Europa is ontstaan 
van Nederlandse vissers als gevolg van 
het succes van de pulsvisserij kwam aan 
bod. ‘Ik denk dat Nederlanders econo-
misch gedreven zijn. Die willen vissen om 
te leven en een boterham te verdienen. 
Daar werken ze keihard voor. Daarin zijn 
ze succesvol mee en kennelijk zet dat 
kwaad bloed.’
De aflevering is volledig terug te zien op het 
YouTube-kanaal van Studio Schuttevaer.
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NOORDZEE Greenpeace heeft 
opnieuw een rotsblokactie 
gehouden in de Noordzee. De 
milieuorganisatie stortte ste-
nen in het Britse deel van de 
Doggersbank, een zandbank 
in de Noordzee, om de natuur 
te beschermen tegen vissers.

Volgens directeur Joris Thijs-
sen van Greenpeace was de actie 
nodig omdat de Britse overheid 
nog geen concrete maatregelen 
heeft genomen om het natuur-
gebied, dat het op papier sinds 
2017 is, te beschermen. ‘Wat er 
nu gaande is kun je een beetje 
vergelijken met boeren die met 
ploegen bezig zijn op de Hoge 
Veluwe. We willen dat er snel 
een Noordzeeakkoord komt 
voor het Britse deel om hier een 
einde aan te maken, net zoals 
het akkoord dat er al is voor het 
Nederlandse deel.’

Actievoerders van Green-
peace Groot-Brittannië hebben 
begin vorige week 15 rotsblok-
ken aan de uiteinden van het 
125 vierkante kilometer grote 
gebied in zee gegooid. Dat leid-
de tot kritiek van het ministe-
rie van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit, die de actie 
gevaarlijk vindt. Netten kun-
nen achter de blokken blijven 
hangen, waardoor kotters mo-
gelijk kapseizen. Vissers heb-
ben aangifte gedaan tegen de 
milieuorganisatie.

Thijssen weerspreekt de kri-
tiek en wijst erop dat Green-
peace de exacte locaties van 
de keien heeft doorgegeven. 
‘Vissers weten precies waar ze 
liggen en kunnen er omheen 
varen. Bij soortgelijke acties 
hebben rechters geoordeeld dat 
onze acties niet gevaarlijk zijn.’ 
(ANP/RvdB)

Greenpeace houdt 
nieuwe rotsblokactie 
in Noordzee

Door Adrie van der Wel

DEN HAAG De Raad van State gaat 
op verzoek van Vereniging Na-
tuurmonumenten en de Zeeuw-
se Milieufederatie een natuur-
onderzoek voor garnalenvisserij 
in Natura 2000-gebieden beoor-
delen. Het zou namelijk een ‘flu-
tonderzoek’ zijn ten gunste van 
de visserij.

Minister Schouten van Land-
bouw Natuur en Voedselkwaliteit 
(LNV) verleende op basis van dit 
onderzoek natuurvergunningen 
aan garnalenvissers in de Wester-
schelde, Oosterschelde, Wadden-
zee, Noordzeekustzone, Voordelta 
en de Vlakte van Raan. Natuurmo-
numenten en de Milieufederatie 
verbaasden zich daarover en ver-
onderstellen dat de visserij schade 
toebrengt aan de natuur. Ze stap-
ten naar de rechter. De Utrechtse 
rechtbank hield de vergunningen 
echter in stand. 

Natuur vergeten
De Raad van State bleek vori-

ge week maandag een stuk kriti-
scher. De woordvoerster van de 
minister kreeg een spervuur van 
vragen over zich heen en moest 

allerlei onduidelijkheden in het 
onderzoek verklaren.

Volgens Auke Wouda, woord-
voerder van Natuurmonumenten 
en de Milieufederatie, is sprake 
van een ‘flutonderzoek’. ‘Er wordt 
alles aan gedaan om de garnalen-
vissers ter wille te zijn, maar de 
natuur wordt vergeten. De garna-
lenvisserij hoeft van ons niet weg, 
maar het moet wel op een verant-
woorde wijze gebeuren.’

De natuurorganisaties maken 
zich niet alleen druk om de bo-
demberoering die de garnalen-
visserij volgens hen veroorzaakt. 
Nog belangrijker vinden de na-
tuurorganisaties de verstoring van 
vogels. En verder is onvoldoende 
rekening gehouden met de na-
tuurgevolgen die Belgische gar-
nalenvissers in de Westerschelde 
veroorzaken, bovenop die van de 
Nederlandse vissers. 

Verweer
‘Er is echt overal naar gekeken’, 

reageerde het ministerie op de kri-
tiek. ‘Alles is in beeld gebracht bij 
het maken van de beheerplannen 
voor deze gebieden. Daarvan is 
gebruik gemaakt in de passende 
beoordeling.’

Maar volgens Wouda is in die be-

‘Natuurvergunningen verleend op basis van flutonderzoek’

Zeeuwse garnalenvisserij onder vuur

Wie in de Zeeuw-
se delta vist, vist 

in beschermd 
natuurgebied. 

Volgens natuur-
organisaties is 
niet goed on-

derzocht of dat 
wel kan zonder 

natuurschade 
aan te richten. 

(Archieffoto W.M. 
den Heijer)

heerplannen niets terug te lezen 
over de garnalenvisserij.

De rechters van de Raad toon-
den ook hun twijfels.

De natuurverenigingen maak-
ten aanvankelijk bezwaar tegen 
de natuurvergunningen die zijn 

verleend voor alle eerder ge-
noemde Natura 2000-gebieden. 
Na overleg met het ministerie en 
de visserijsector is besloten alleen 
nog de vergunningen voor de Wes-
terschelde en Oosterschelde te be-
strijden. Maar Wouda kondigt al 

aan dat, als de Raad van State het 
natuuronderzoek afkeurt, dan ook 
de garnalenvisserij in de andere 
gebieden weer ter discussie komt 
te staan. 

De Raad oordeelt eind oktober.

Schouten vroeg Joustra in over-
leg te gaan met alle partijen in 
het Noordzeeoverleg, nadat dat 
was gestuit op ondertekening van 
het uitonderhandelde akkoord. 
Bedoeling was het ruimtegebruik 
op de Noordzee voor de komende 
decennia vast te leggen, waarbij 
onder meer een verdeling nodig 
is tussen visserij, natuur en wind-
parken. Duidelijk werd dat de 
visserij substantiële visgebieden 
moest afstaan. De vissers reageer-
den hierop verdeeld. De leden van 
VisNed gingen aanvankelijk met 
tegenzin akkoord, maar die van 
de Vissersbond en ook de PO Urk 
weigerden in te stemmen met de 
inlevering van visgronden waar 
men al sinds mensenheugenis zijn 
brood verdient. 

‘Zwaar verlies’
Joustra erkent in zijn rapporta-

ge aan de minister dat het lastig is 
voor de vissers om akkoord te gaan. 
‘De sluiting van visgronden waar 

vissers soms al generaties lang vis-
sen, voelt als een zwaar verlies.’

Zo’n 15% van de Noordzee zal 
rond 2030 gesloten natuurgebied 
zijn en dat is nog exclusief de 
ruimte die windparken gaan in-
nemen. En er is geen zekerheid 
dat het daarbij blijft. Het akkoord 
houdt wel een kiertje open voor 
visserij in gesloten gebieden, als 
de natuur daar maar geen hinder 
van ondervindt. Joustra vindt dit 
te vaag en beveelt aan hier duide-
lijke criteria aan te verbinden, zo-
dat de visserij meer inzicht krijgt 
in wat in de praktijk mogelijk is.

Sanering
Maar de belangrijkste aanbeve-

ling is toch wel dat de minister 
ruimhartig haar portemonnee 
moet trekken om de vissers scha-
deloos te stellen. Sanering en be-
drijfsbeëindiging moeten voldoen-
de aantrekkelijk zijn en de vissers 
dienen ruim de tijd te krijgen hier-
over een besluit te nemen.

Mr Tjibbe Joustra: ‘De sluiting van 
visgronden waar vissers soms al 
generaties lang vissen, voelt als een 
zwaar verlies.’ (Archieffoto Schuttevaer) 

Verkenner adviseert minister portemonnee te trekken

Joustra laat grootste pijnpunt 
in Noordzeeakkoord liggen

‘Taskforce nodig voor
emissiearme kotter’

Door Patrick Naaraat

Verkenner mr Tjibbe Joustra lijkt er 
niet in geslaagd de partijen in het 
Noordzeeoverleg nader tot elkaar te 
brengen. De visserij blijft het hartgron-
dig oneens over het Noordzee-akkoord. 
Joustra adviseert minister Schouten 
van LNV voldoende geld uit te trekken 
voor vlootsanering en innovatie.

Daarnaast zou er een ‘taskforce’ 
moeten komen die vol inzet op 
de ontwikkeling van een nieuwe 
emissiearme kotter die is gemaakt 
om rendabel te vissen in een 
kwetsbare natuurlijke omgeving. 
Ook hiervoor is geld nodig.

Tot slot raadt hij de visserijsec-
tor aan toch in te stemmen met 
het Noordzeeakkoord, als belang-
rijke partij deel te blijven uitma-
ken van het permanente Noord-
zeeoverleg en daar vooral met één 
mond te spreken.

Verdeeldheid
Zeker dat laatste lijkt niet een-

voudig. VisNed benadrukt in een 

reactie op het Joustra-rapport 
vooral de aanbeveling dat de vis-
serij het akkoord beter kan onder-
schrijven en inderdaad beter met 
één mond kan spreken. ‘VisNed 
heeft eerder aangegeven toe te 
willen naar één landelijke visse-

rijorganisatie. Wat ons betreft is 
het advies van Joustra een extra 
stok achter de deur om nu door 
te pakken’, stelt de bond op haar 
website. ‘Geen enkele visserijbe-
stuurder kan ontkennen dat zowel 
de voor- als tegenstanders van een 
akkoord op dit moment verliezers 
zijn. Het is daarom in het belang 
van de vissers dat bestuurders 
openstaan voor verandering.’

Teleurgesteld
De Vissersbond daarentegen 

is teleurgesteld in het werk van 
Joustra. Volgens voorzitter Jo-
han Nooitgedagt blijft de situatie 
feitelijk onveranderd. Het grote 
pijnpunt, sluiting van grote delen 
van de Noordzee voor visserij, laat 
Joustra onaangeroerd. ‘Ik betwijfel 
of dit advies voldoende is om ons 
aan tafel te krijgen’, zegt Nooitge-
dagt in Visserijnieuws.

Minister Schouten heeft de be-
vindingen van Joustra naar de 
Tweede Kamer gestuurd. De visse-
rijorganisaties wachten de reactie 
van de minister af.
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A ROOM WITH A VIEW

GEVRAAGD

2DE KAPITEIN

U ZOEKT EEN KAMER
MET ZICHT OP HET WATER?
DIE HEBBEN WIJ VOOR U!

Wij zijn een scheepvaartbedrijf dat reeds 35 jaar minerale 
oliën vervoert over de Rijn en zijrivieren. Voor één van onze 
tankers zoeken wij een kapitein.
Dient in het bezit te zijn van Rijn-, Radar- en ADN Patent.
Werkschema: 14 dagen op / 14 dagen af.

Sollicitaties 
te richten aan:

Naviglobe nv
Noorderlaan 96

BE-2030 Antwerpen
Tel: 00-32- 35 42 43 81

E-mail: desk@naviglobe.be
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 OVERAL WAAR U VAART
 Nieuws van de Koninklijke BLN-Schuttevaer regiocoördinator

Het nieuwe werken
Voor de medewerkers van Koninklijke BLN-Schut-
tevaer zorgt de Coronacrisis ervoor dat we op een 
andere manier de belangen van de sector voor het 
voetlicht moeten brengen. Ik neem u mee in hoe 
belangenbehartiging werkt als het devies is: werk 
zoveel mogelijk thuis.

In het begin van de crisis werden er zoveel scheepvaart-
maatregelen uitgevaardigd, dat we alle zeilen moesten bij-
zetten om u tijdig te kunnen informeren. Intussen zijn wij 
geruime tijd verder en vragen ook de gebruikelijke dossiers 
weer dagelijks aandacht. Projecten, regelgeving en ontwik-
kelingen gaan immers door en de belangenbehartiging kan 
en mag niet stilstaan. 
Onze nieuwe ‘corebusiness’ vandaag de dag is digitaal 
vergaderen, congressen op afstand, webinars en video calls 
volgen en organiseren. Soms hebben we drie of vier video-
sessies op een dag en er zijn vergaderingen die twee dagen 
duren. Ja, u leest het goed: twee aaneengesloten dagen acht 
uur voor de pc vergaderen. Dat vraagt uithoudingsvermogen 
en nieuwe skills, die niet vanzelfsprekend tot de basisvaar-
digheden van een beleidsadviseur behoren. Wij hebben ons 
in ijltempo bekwaamd in de programmatuur van Webex, 
Skype, Teams, Zoom, Cisco en Kudo. Elke organisatie ge-
bruikt z’n eigen software en je wilt niet meemaken dat je 
niet goed bent aangehaakt. En toch overkomt je dat helaas 
allemaal wel eens.

Vergaderflaters
Op sociale media rouleren grappige filmpjes met ‘video-ver-
gaderflaters’, waardoor je gaat denken dat videovergade-
ren een vermakelijke en eenvoudige bezigheid is. Niets 
is minder waar. Ik heb bij een vergadering van drie uur 
een jongeman gedurende de hele sessie met een laptop op 
schoot op de trap zien zitten. Waarbij moet worden op-
gemerkt dat boven een baby huilde en in de woonkamer 
luidruchtige kinderen speelden. Hij zag er niet gelukkig 
uit. We zien mensen die met mondkapjes voor het scherm 
zitten te vergaderen. Vermakelijk, maar het geluid wordt er 
niet beter van. Of wat denkt u van videovergaderen met 40 
deelnemers die allemaal mogen reageren en dat ook doen. 
Hoe zorg je dan dat het standpunt van de scheepvaart duide-
lijk overkomt?

Meer ‘papier’ 
Ik heb zelf een keer het advies gemist over welke browser 
voor het vergaderprogramma moest worden gebruikt. Het 
zweet breekt je uit als je kort voor aanvang nog moet wis-
selen tussen de cloud, internetverkenners en programma’s. 
Of die keer dat mijn huisgenoot, per ongeluk, vijf minuten 
voor aanvang de stekker uit mijn pc trok. Met het schaam-
rood op de kaken en een opgeplakte glimlach lukte het nog 
net als laatste aan te haken bij het voorstelrondje.
Toch is er een reden, waarom u niet hoeft te twijfelen of uw 
belangen wel uit de verf komen. Omdat de beperkingen van 
digitaal vergaderen algemeen bekend zijn, kan in nagenoeg 
alle gevallen achteraf nog een schriftelijke reactie worden 
gegeven. Moest je voorheen tijdens een bijeenkomst het 
volledige belang van de binnenvaart op een kleine Post-it 
memo pennen, nu is er via e-mail ineens ‘papier’ genoeg. 
We hebben ook geen reistijd en kunnen vanwege de tijd-
winst weer een extra video meeting inplannen. Lang leve 
het nieuwe werken!
Een goede vaart gewenst.

Marleen Buitendijk
Beleidsadviseur Koninklijke 
BLN-Schuttevaer
078-7820565
MarleenBuitendijk@bln.nl 

BREEZANDDIJK Aannemer Van 
Oord is begonnen met de aan-
leg van Windpark Fryslân in het 
IJsselmeer.

Op maandag 7 september is 
hiervoor de eerste fundatiepaal 
de bodem ingegaan. Het park gaat 
bestaan uit 89 windturbines (382,7 
MW) en voorziet straks 500.000 
Friese huishoudens van stroom. 
Het is wereldwijd het grootste 
windpark dat in binnenwater 
wordt aangelegd.

Tussen nu en januari worden 
even ten zuiden van de Afsluit-
dijk, ter hoogte van Breezand-
dijk, 89 stalen fundatiepalen 
de IJsselmeerbodem in geheid. 
Aansluitend worden de Siemens 
Gamesa windturbines van 4,3 MW 
geïnstalleerd.

Omdat ter plaatse geen grote 
windturbine-installatievaartui-
gen kunnen worden ingezet, 
wordt hiervoor een door het 
Belgische kraanbedrijf Sarens 
uit pontons samengesteld kraan-

schip gebruikt. Dit vaartuig wor-
den geassisteerd door diverse 
hulpschepen, waaronder de Wa-
genborg-bok Triton. De eerste 
fundaties zijn intussen aange-
voerd met de coaster Lady Anne 
Beau van Wijnne Barends. De ge-
hele aanleg van het park wordt 
uitgevoerd door het Zuiderzee-
wind consortium, bestaande uit 
Van Oord Offshore Wind en Sie-
mens Gamesa Renewable Energy. 
De oplevering staat voor volgend 
jaar zomer gepland. (PAS)

Van Oord begint aan Windpark Fryslân

De eerste fundatiepalen van Windpark Fryslân worden in de IJsselmeerbodem geheid. (Foto Windpark Fryslân)

De looptijd is maximaal 10 jaar. 
Medio november 2021 moet het 
prestatiecontract ingaan.

De aanbesteding richt zich op 
stuw- en sluiscomplexen, gema-
len en bruggen in Oost-Nederland. 
Het accent van de werkzaamhe-
den ligt daarbij werktuigbouw, 
elektrotechniek en industriële 
automatisering. Verschillende 
stuw- en sluiscomplexen in het 
gebied zijn recent gerenoveerd 
en daarbij voorzien van senso-
ren. De data die de sensoren op-
leveren gebruikt Rijkswaterstaat 
om het beheer en onderhoud te 
verbeteren.

Gelijkwaardig
In de aanbesteding gaat het om 

prestatiegericht onderhoud. Rijks-
waterstaat hecht aan een zo groot 
mogelijke betrouwbaarheid en 
beschikbaarheid van de te onder-
houden bruggen en sluizen. Daar-
naast ligt de focus op innovatie en 

nauwe samenwerking met Rijks-
waterstaat, waarbij beide partners 
een gelijkwaardige inbreng heb-
ben. Zo zullen ze aan het begin 
van de contractperiode samen een 
ambitieagenda opstellen. Ook zal 
jaarlijks worden geëvalueerd of de 

doelen zijn bereikt.
Om innovatie te stimuleren is 

volgens Rijkswaterstaat gekozen 
voor een relatief lange contract-
duur: zes jaar met de optie van 
nog twee keer een verlenging van 
twee jaar. Die tijd moet het voor 
de winnende partij makkelijker 
maken om investeringen in ma-
nieren om het onderhoud te ver-
beteren of slimmer te maken te-
rug te verdienen. Naast innovatief 
moet de contractpartner ook com-
municatief zijn. Een van de eisen 
die Rijkswaterstaat stelt is dat er 
goed wordt gecommuniceerd met 
belanghebbenden, bijvoorbeeld 
als het onderhoud hinder gaat op-
leveren voor de scheepvaart.  (Bron 
www.infrasite.nl)

Rijkswaterstaat wil maximale betrouwbaarheid kunstwerken

Kunstwerken  
Oost-Nederland straks 
in beheer bij één partij

‘Ambitieagenda 
opstellen en jaarlijks 
evalueren’

Door Patrick Naaraat

Rijkswaterstaat wil het beheer en onderhoud van alle sluizen 
en bruggen in het hoofdvaarwegennet in Oost-Nederland onder-
brengen bij één particuliere partij. De aanbestedingsprocedure 
voor het megacontract is onlangs gepubliceerd op TenderNed.
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Ligplaatsen? 
Te weinig en vaak in  erbarmelijke staat

O
ok is het vaak 
slecht gesteld 
met de veiligheid. 
Hekken op onver-
wachte plekken, 

waardoor hulpdiensten niet 
in de buurt van schepen ko-
men, of half kapotte steigers, 
nauwelijks bereikbare kades 
en kapotte trappen zijn soms 
de realiteit voor de schip-
pers. 78% heeft zich wel eens 
in een gevaarlijke situatie 
bevonden door de staat van 

de ligplaats.
De rondgang van de ASV 
levert niet alleen harde 
cijfers op, maar ook legio 
voorbeelden van ligplaatsen 
waar het momenteel niet 
goed is geregeld. Schuttevaer 
publiceert een bloemlezing 
van deze beschrijvingen.

Door René Quist

Het is bar en boos gesteld met veel ligplaatsen voor binnenvaart-
schepen. Die conclusie valt duidelijk te trekken uit de ligplaat-
sen-enquête die de Algemeene Schippers Vereeniging (ASV) heeft 
gehouden. Bijna elke schipper zoekt wel eens tevergeefs naar een 
ligplaats of moet nodeloos rondjes varen omdat de maximale lig-
duur van 3x24 uur is overschreden. En in sommige gevallen moe-
ten schippers hun vaartijd overschrijden om een vrije ligplaats te 
kunnen vinden.

‘   Havens Rotterdam 
zijn binnenvaart-vrij 
gemaakt’

Soms zijn de bolders er 
slecht aan toe.

Soms is het lastig om aan te leggen.

Bij veel ligplaatsen zijn er te weinig voorzieningen, zoals bijvoorbeeld een 
autosteiger of drinkwatervoorziening.

In Haaften is met succes geprotesteerd tegen de overnachtingsmogelijkheden voor schippers. De dobberpalen, waarmee de steigers in de overnachtingshaven Haaften in 2018 werden verlengd tot 135 
meter, moeten daarom worden verwijderd. (Archieffoto Sander Wels) 

Steeds meer ligplaatsen langs de Rijn in Duitsland vallen ten prooi aan 
projectontwikkelaars, zoals hier in Mainz.

Twentekanalen
Voor kleinere schepen is op steeds meer plekken helemaal geen mo-
gelijkheid meer om ligplaats te nemen.

Zaanstad
Staat er slecht op omdat veel palen te ver uit elkaar staan, zodat 
kleinere schepen er niet kunnen vastmaken.
Zaandam heeft ook een heel onveilige afloop bij de kade voor de sluis 
(Prins Hendrikkade) Daar zijn weinig afloopmogelijkheden en om er te 
komen moet je door een U-balk met uitstekende bouten. 

Duitsland
Met name in gemeentehavens zijn veel palen ‘eng’ om aan vast te ma-
ken, zo verrot zijn ze. Er is wel eens een paal uit de grond getrokken 
tijdens het vastmaken, meldt een schipper. Vaak scherpe randen in de 
buurt van bolders waar touwen op insnijden. Trappen zijn vaak onlo-
gisch en om erop te komen moeten opvarenden een gevaarlijk spron-
getje over het water maken.  Het meest gevaarlijk aan de trappen is 
wanneer er aan de bovenkant geen inhammetje in de kade is gemaakt. 
Dat maakt het buitengewoon lastig om op de kade te komen. 

De Rijn
Op de Rijn is het een drama om fatsoenlijk met een tros aan wal te 
komen. Schepen zijn vaak aangewezen op niet meer onderhouden, 
verlaten terreinen. Afgebroken ringen of tegen schuine oevers, zijn 
aan de orde van de dag. Bemanningen moeten er capriolen uithalen 
om vast te maken. ‘Je komt niet van boord zonder een halve acrobaat 
te zijn.’

Maasbracht
Bij de autosteiger in Maasbracht is een ruimtrap nodig om iemand 
aan wal te krijgen.
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Ligplaatsen? 
Te weinig en vaak in  erbarmelijke staat

Aanbevelingen
Uit de enquête komen ook een groot aantal aanbe-
velingen naar voren.
-  Grindgaten gebruiken om overnachtingsplekken 

aan te leggen.
-  Huidige faciliteiten aan de buitenkant van Tiel 

weer voor overnachting beschikbaar stellen.
-  Overnachtingspalen bij Heusden aanleggen.
-  Drinkwaterinname Veghel met eventueel 

SAP-kaart.
- Meer afvalcontainers.
-  Toestaan om losse duw- en sleepboten ook 

op plaatsen van motorschepen te laten liggen. 
Meestal passen ze zonder problemen tussen de 
schepen in.  

-  Bij aanleg van nieuwe aanlegplaatsen schippers 
laten meedenken.

In de Rotterdamse Maashaven bestond lange tijd onduidelijkheid of de ligplaatsen zouden terugkeren. Dat is echter het geval, voor het einde van het jaar is de haven weer beschikbaar voor binnen-
vaartschepen. (Foto Robin van den Bovenkamp)

Andel 
Bij de sluis van Andel is de afloopsteiger verrot. 
‘Levensgevaarlijk!’  De trappen zijn volgens res-
pondenten kapot, de steigers glad en het is er zo 
ondiep dat afgemeerde schepen door de touwen 
gaan als een passerend schip hier geen rekening 
mee houdt.

Rotterdam
Er verdwijnen ligplaatsen in Rotterdam. Diver-
se havens zijn ‘binnenvaart-vrij’ gemaakt en er 
zijn ‘onzinnige’ (drijvende boerderij) activiteiten 
ontwikkeld, bijvoorbeeld in de Rijnhaven, het 
Boerengat, de Sint Jobhaven, de Parkhaven en de 
Merwehaven. De binnenvaart wil weer toegang tot 
die havens. 

Weert
In de Industriehaven van Weert kunnen alleen nog 
lege schepen komen. Daarnaast is de kade tot aan 
de waterkant afgezet met hekken en volgestort met 
de grond. Geen wethouder die weet waarom dit 
is toegestaan en voor welke periode. De haven is 
volledig onbruikbaar geworden.
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HEBBEDINGEN
VOOR AAN BOORD    Door

Erik van Huizen

Smartwatch (€ 1750)

Goedkoop is deze smartwatch van Gar-
min niet, maar dan heb je met deze Marq 
Captain American Magic Editie wel een 
hebbeding waarvan de naam van het 
American Magic zeilteam op de rand is 
gegraveerd. 

Deze luxe smartwatch van Garmin heeft 
een gebogen saffier-lens, een keramische 
sierrand van 46 mm, een permanent ver-
licht display, een ultralichte titanium be-
huizing en een hoogwaardige siliconen 
band. 

Dit horloge biedt diverse toepassingen 
voor wedstrijdzeilers. Zo kun je de start 
verbeteren met de afteltimer. Die geeft de 
tijd tot het startschot aan, terwijl geijktij-
dig je meest ideale positie wordt berekend. 
Ook krijg je informatie over de windsnel-
heid en -richting, de temperatuur en de 

getijden. En heb je een autopilot van Gar-
min dan kun je alle gegevens naar je pols 
streamen, waar je ook bent op het schip. 
Zo kun je bijvoorbeeld op afstand way-
points toevoegen aan je kaartplotter.

www.garmin.com

G-Glove werkhandschoen ($ 26)

De meest complete werkhandschoen, 
zo noemt de fabrikant van de G-Glove zijn 
werkhandschoen.

‘Bescherm uw handen en klaar de klus 
in stijl met de nieuwe G-Glove’, is dan ook 
de leus van de fabrikant. Het snijbestendi-
ge materiaal van de G-Glove moet ervoor 
zorgen dat zelfs de scherpste gereedschap-

pen niet door de handschoen kunnen 
gaan. Ook hitte is geen probleem voor de 
G-Glove. De handschoen is bestand tegen 
temperaturen tot 540 graden. Omdat de 
handschoen waterdicht is, blijven je han-
den droog. De synthetische isolatie houdt 
lichaamswarmte vast, maar zorgt ook dat 
de huid kan blijven ademen. 

De G-Glove is gemaakt van duurzame ma-
terialen. ‘We hebben gezorgd voor nul afval 
en nul schade aan het milieu tijdens de pro-
ductie van de handschoenen. We hebben 
kunstleer gebruikt en de synthetische isola-
tie is gemaakt van gerecycled plastic.’

www.indiegogo.com

Betere microfoon ($ 99)

Smartphones worden steeds beter, maar 
volgens Hooke Audio verbetert de kwa-

liteit van de microfoon amper. Daarom 
werd de Hooke Lav ontwikkeld, een draad-
loze microfoon. 

De enige manier om de geluidskwali-
teit van je smartphone te verbeteren is 
volgens Hooke Audio upgraden naar een 
betere microfoon, zoals de Hooke Lav. Je 
kunt er gesprekken draadloos mee opne-
men en het geluid wordt via Bluetooth 
5.0 draadloos naar elk mobiel apparaat 
gestuurd. De microfoon heeft een batte-
rijduur van zeven uur en wordt automa-
tisch uitgeschakeld als hij 10 minuten niet 
wordt gebruikt.

De bijbehorende Hooke Audio-app is er 
voor zowel iOS als Android.

www.hookeaudio.com

Gegevens van de 
Garmin autopilot 
zijn ook zicht-
baar op deze 
smartwatch. (Foto 
Garmin)

Met de G-Glove kun je een touchscreen ge-
woon blijven bedienen. (Foto G-Glove)

De Hook Lav clip je eenvoudig om. (Foto Hooke 
Audio)

DEN HAAG Wie duurzame inno-
vatie techniek wil toepassen in 
een  schip, kan nog net inschrij-
ven voor de Subsidie Duurzame 
Scheepsbouw 2020. Er ligt voor 
dit jaar ruim 4,6 miljoen euro 
klaar.

Scheepseigenaren en -werven 
kunnen er bijvoorbeeld technolo-
gieën mee testen om CO2-uitstoot 
of uitstoot van andere emissies te 
verminderen of geluidsproductie 
te verlagen.

De regeling wordt dit jaar voor 
het eerst uitgevoerd als tender. De 
inschrijving staat al open sinds 15 

juli, maar vanwege het tendermo-
del maakt het voor de toekenning 
voor het eerst niet uit wanneer de 
aanvraag is ingediend.

De subsidie bedraagt 25% van de 
subsidiabele kosten. Het maxima-
le subsidiebedrag per aanvrager is 
€ 1.250.000.

Om in aanmerking te komen 
moet sprake zijn van een binnen-
vaart- of zeeschip van boven de 
100 ton, of sleepboot met meer 
dan de 365 kW.  Inschrijven bij 
de Rijksdienst voor Ondernemend 
Nederland kan tot 6 oktober 17:00 
uur. (BO)

Wie snel is pikt nog
mooi subsidie mee

Met een asgenerator op de hoofdmo-
tor, zoals hier op de Monika Dey-
mann, hoeft er geen aparte generator 
te draaien, met minder uitstoot als 
gevolg. (Foto Bart Oosterveld)

Vanuit de International Teleco-
munication Union (ITU) wordt ge-
werkt aan efficiënter gebruik van 
de etherfrequenties en op termijn 
zal VHF-radio (marifonie) worden 
gedigitaliseerd. Het besluit daar-
toe staat gepland voor de World 
Radio Conference van 2027. Dit 
wordt gedaan door de Centra-
le Commissie voor de Rijnvaart 
(CCR), de International Maritime 
Organization (IMO), de Internatio-
nal Telecomunication Union (ITU) 
en de International Association of 
Lighthouse Authorities (IALA).

Iedereen bezig
Harmen van Dorsser, adviseur 

en beleidsmedewerker van de 
Havenbedrijf Rotterdam: ‘We zijn 
binnen de havenmeesterorgani-
satie nu een jaar of drie aan het 
kijken wat de toekomst van de 

scheepvaart zal zijn. We hebben 
een programma ontwikkeld rond 
drie basisprincipes: slimmer mo-
nitoren, slimmer delen en slim-
mer beoordelen. 

‘Er zijn meer landen bezig met 
het testen van communicatiesyste-
men. Bijvoorbeeld de Noren, Sin-

gapore en Japan. Iedereen is bezig, 
maar niet in een samenwerkings-
verband. Wij zijn deze zomer een 
samenwerking aangegaan met een 
aantal vooruitstrevende landen, 
om eens te kijken of we testresul-
taten kunnen delen. En dat je niet 
allemaal hetzelfde doet, maar dat 

een andere partij ook iets anders 
test.’ 

Marifonie bestaat sinds 1931. 
Maar pas in 1957 werd een sys-
teem opgezet en in 1979 werd het 
een wereldomvattend communi-
catiesysteem. De ontwikkeling in 
de scheepvaart is vrij traditioneel. 
Wetgeving in de scheepvaart is 
ook ingewikkeld. ‘Als we wetge-
ving in de scheepvaart willen ver-
anderen, moeten er 174 landen 
meedenken.’ 

‘AIS, dát was het’
In Nederland zijn diverse mer-

ken marifoons verkrijgbaar. Een 
rondvraag bij de dealers, TU Delft, 
TU Eindhoven en TNO, leert ons 
dat in Nederland niets wordt ont-
wikkeld op het gebied van marifo-
nie. Hiervoor moet je in Groot-Brit-
tannië en Japan zijn. Daar zitten 

Besluitvorming nieuw internationaal systeem niet eerder dan 2027

Kraakloze digitale 
marifonie bestaat, 
maar mag nog niet
Door Maikel Apai

Marifoonverkeer is best gebrekkig te noemen in 2020. Terwijl 
de mobiele telefonie in een paar jaar van 3G naar 5G ging, 
werkt de schipper nog met kraak, ruis en wekelijks de vraag: 
‘Kunt u dat nog even herhalen? U bent niet te verstaan.’ Tech-
nisch is marifonie al glashelder te maken, nu nog de afspra-
ken. En dat gaat gebeuren in 2027.

‘ Zonder ruis over 
afstand van 10 mijl in 
stedelijke omgeving’

ook de grote fabrikanten. ‘De 
ontwikkelaars willen graag iets 
nieuws. Wat nu gaande is, is een 
beetje de wet van de remmende 
voorsprong. Toen AIS werd geïn-
troduceerd dachten we allemaal: 
dat wordt het. We hoeven straks 
geen radar meer te hebben. Ieder-
een heeft AIS. We hebben zelfs ons 
systeem een lange tijd geswitched: 
dat AIS het belangrijkste was en 
radar ondersteunend. Daar zijn we 

Digitale marifonie levert een veel 
betere gesprekskwaliteit op dan ana-
loge marifonie. (Foto Smash!) 
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Vraagt iemand zich weleens af 
wie nu eigenlijk alle kanalen 
heeft aangelegd en waarom? 

Of liggen ze er nu eenmaal en zolang 
ze worden onderhouden zijn we er 
tevreden mee? Het antwoord op deze 
vraag is niet eenvoudig te geven. 
Zelfs de oude Romeinen hebben 
(omstreeks het jaar 270) al kanalen 
gegraven, zoals de Corbulogracht die 
gedeeltelijk samenvalt met de Vliet 
bij Voorburg. Hij diende om van de 
Oude Rijn naar de Maas te komen 
zonder over zee te hoeven.

Al lang voor de geboorte van Rijkswa-
terstaat werden er kanalen gegraven die 
niet door de rijks- of provinciale overheid 
werden gefinancierd. Veelal speelden dan 
lokale transportwensen een belangrijke 
rol en investeerde een plaatselijk rijkaard 
geld in een project.
Een bekend voorbeeld hiervan is het Canal 
du Midi in Frankrijk. Dit project maakte 
transport via binnenwater tussen de Atlan-
tische Oceaan bij Bordeaux mogelijk naar 
de Middellandse Zee. Het tracé vermeed 
een 2000 kilometer lange omweg via Gibr-
altar. Geen wonder dat ook de Romeinen 
er al eens over hadden nagedacht om dit 
kanaal te graven, maar dit was er nooit 
van gekomen. Zo’n 1000 jaar later kwam 
Leonardo da Vinci op hetzelfde idee, wat 
ook toen niet werd uitgevoerd. Pas in 1667 
investeerde de plaatselijke edelman Pier-
re-Paul Riquet zo’n beetje zijn hele familie-
fortuin in het project. In de hoop er flink 
aan te kunnen verdienen. Helaas overleed 
hij, juist voordat het hele kanaal klaar was 
in 1670. Zijn nazaten hebben inderdaad 
het nodige geld aan het kanaal verdiend. 
Maar toen in 1789 de Franse Revolutie 
uitbrak, was het uit met de pret.

Kolenmijnen
Vaak hing de bouw van een kanaal samen 
met de vondst van kolen of erts, of met de 
fabricage van goederen. Zo ook in Enge-
land, waar kolen werden gevonden onder 
terreinen die aan de familie Newdigate 
behoorden. Er was maar één mogelijkheid 
om kolen in grote hoeveelheden te vervoe-
ren en dat was per schip. Maar er waren 
geen kanalen die naar de juist ontdekte 
kolenmijnen liepen. Dus begon Sir Roger 

Newdigate in 1764 met de aanleg van zijn 
privé-kanaal. Al spoedig kwamen daar 
nieuwe vertakkingen bij en uiteindelijk 
werd het een netwerk van waterwegen, 
die bij elkaar de Arbury Canals worden 
genoemd. Het laatste deel werd in 1795 
aangelegd. Na zijn dood in 1806 raakten 
de meeste ervan in onbruik.

Middeleeuws
Een van de oudste, zelfs middeleeuwse 
kanalen in Nederland, is de Bisschop 
Davidsgrift, meestal kortweg De Grift 
genoemd. Hij ligt ongeveer op de grens 
van Utrecht en Gelderland, wat tijdens de 
bouw ervan enorme problemen gaf. Wat 
nu twee provincies van Nederland zijn, 
waren in 1473-1481 nog onderscheidenlij-
ke gebiedsdelen die met elkaar in oorlog 
konden raken. Het was aan Bisschop David 
van Bourgondië te danken dat het kanaal 
tot stand kwam en de turf die rondom 
Veenendaal werd gestoken, kon worden 
vervoerd. Tegenwoordig heet De Grift ‘Het 
Valleikanaal’ en dient eerder ter afwate-

ring van het overtollige water van de Gel-
derse Vallei dan voor goederentransport.

Compagnons
Ook de Opsterlandse Compagnonsvaart, 
op de grens van Drenthe en Friesland, 
werd gegraven om turf te kunnen afvoe-
ren. Dit kanaal werd wat later aangelegd 
dan de Bisschop Davidsgrift, namelijk 
vanaf circa 1630. De opdrachtgever was 
geen bisschop, maar een samenwerkings-
verband van compagnons uit de buurt, die 
de omgeving van Stellingwerf in de vaart 
der volkeren wilde opstuwen. Wat ook wel 
is gelukt, want er ontstonden langs het 
kanaal vele nieuwe dorpen. Met het in on-
bruik raken van turf als brandstof verloor 
het kanaal zijn functie. In 1974 stond het 
op de nominatie om te worden gedempt, 
wat dankzij plaatselijke belangengroepen 
werd verhinderd.

Dedemsvaart
Nog weer later kwam de Dedemsvaart 
vanuit particulier initiatief tot stand in 

het noorden van 
Overijssel. Het wordt 
vervelend, maar ook 
alweer vanwege de 
winning van turf. 
Het plan ontstond bij 
een voornaam heer-
schap, een zekere Mr. 
Gerrit-Willem van 
Marle. Door tegen-
werking van steden 
als Zwolle, Kampen 
en Deventer, vlotte 
het niet erg met de 
aanleg. Zijn schoon-
zoon, Willem-Jan 
baron van Dedem 
tot den Berg, kreeg 
de aanleg wel van de 
grond en tussen 1809 
en 1811 kon het eer-
ste deel in gebruik 
worden genomen. 
Erg veel geld bracht 
het kanaal echter 
niet op en het werd 
uiteindelijk aan het 
rijk overgedaan. Wat 
tevens de overgang 
van particuliere naar 
overheidskanalen 
inluidde. Ook dit 
kanaal verloor een 
deel van zijn belang 
en werd over grote 
delen gedempt om 
er wegen op aan te 
leggen.

Privé-kanalen

Bij Dedemsvaart werd veel turf gewonnen die via de vaart naar West-Nederland werd ver-
voerd. De retourlading bestond uit schelpen die in deze ovens in Dedemsvaart tot kalk werden 
gebrand.

De Opsterlandse Compagnonsvaart was ooit van vitaal economisch belang, maar met een diepgang van 1,10 meter en 
een doorvaarthoogte van 3,70 meter zijn er nu alleen nog pleziervaarders te vinden. 

De route die 
de RPA 20 voer 
gebruikmakend 
van een digitale 
marifoon.  
(Afbeelding 
Havenbedrijf 
Rotterdam)

op teruggekomen. 
‘Traditionele technologieën heb-

ben hun dienst bewezen en zijn 
erg betrouwbaar. De vraag is ook 
hoeveel noodzaak er is voor iets 
nieuws op marifoongebied.’ 

Meer informatie
Wie de haven van Rotterdam 

binnenvaart merkt dat er meer 
moet worden gecommuniceerd. 
De schipper krijgt te maken met 
meer informatie. In het aanloop-
gebied zijn er volgens de haven-
dienst wel problemen met ruis en 
kraken. Zeker bij slechte weers-
omstandigheden. en het radio-ap-
paraat zelf is ook niet feilloos. ‘We 
willen waarschijnlijk meer infor-
matie gaan versturen over dezelf-
de communicatietrap. Digitaal 
kun je ongeveer drie keer zoveel 
informatie versturen als analoog. 
Het gaat dan bijvoorbeeld niet 
alleen om informatie over wat je 
zelf doet, maar ook over stroming 
en wind. En we willen dat ook ob-
jecten informatie gaan uitwisse-
len. Bijvoorbeeld dat een bolder 
zegt: ‘Ik  ben overbelast geweest, 
gebruik mij even niet. Ik moet eer-
ste worden gecontroleerd.’’ 

Eerst test
Een eerste test met digitale ma-

rifonie in de winter van 2019 aan 
boord van de RPA-20 van Haven-
dienst Rotterdam verliep volgens 
Dorsser zeer succesvol. Het lever-
de kraakloze communicatie op 
over een afstand van 10 mijl (16,6 
km). ‘De test is daarna naar een in-
ternationale commissie gestuurd. 
Het zijn een paar A4’tjes met 
testresultaten, een paar filmpjes 
en een aantal audiobestanden. 
Dikke rapporten hoeven we niet 
te schrijven. We wilden gewoon 
weten of het werkte. Het werkte 
bij ons in de haven, over een for-
se afstand en binnen een stedelij-
ke omgeving. Er moeten nog wat 
proeven worden gedaan.

‘Het doel is verbetering van de 
veiligheid. Technisch is het te re-
aliseren. Een apart kanaal gaat er-
voor komen. Maar om een kanaal 
te mogen gebruiken, ben je al drie 
jaar verder.’

Als het werkt ...
 dan werkt het zo

Tekst: Jaap Gestman Gerardts
Illustraties/beeldbewerking: Jeroen Bons
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STROOBOS De werf Barkmeijer 
Stroobos heeft van Thyssen
Krupp opdracht  gekregen 
voor de bouw van twee diesel
elektrische duwboten.

De Duitse staalgigant laat de 
boten bouwen in het kader van 
vlootvernieuwing. Ze worden 

elk voorzien van twee Voith 
Schneider-aandrijfsystemen 
van het type 18R5 EC/150-1 van 
780 kW.

ThyssenKrupp heeft al sinds 
de jaren ‘70 de duwboten Thys-
sen I en Thyssen et II met deze 
techniek in de vaart. Proeven 
met modelboten hebben uitge-
wezen dat de nieuwe duwboten 
wel efficiënter worden dan de 
vorige. Over de datum van op-
levering zijn nog geen medede-
lingen gedaan. (WdN)

Barkmeijer bouwt
duwboten voor
ThyssenKrupp

Het ontwerp van de duwboten die 
Barkmeijer Stroobos voor Thys-
senKrupp gaat bouwen. (Tekening 
ThyssenKrupp)

KINDERDIJK De bij Royal IHC ge
bouwde megasnijkopzuiger 
Krios is de afgelopen weken 
flink uitgetest. Op het pro
gramma stonden beproevingen 
op de Noordzee en baggerwerk 
op de Tweede Maasvlakte. Bin
nenkort volgt de oplevering 
aan Boskalis.

De 152 meter lange en 28 meter 
brede zelfvarende zuiger (bouw-
nummer CO1277) is een zuster-
schip van de Helios, die Royal IHC 
in 2017 aan Boskalis heeft opge-
leverd. De zuigers behoren tot de 
grootste in hun soort ter wereld. 
Boskalis plaatste in april 2017 de 
bouworder bij de werf in Kinder-

dijk en op 1 oktober 2019 ging de 
zuiger daar te water. Alles is groot 
en indrukwekkend aan het bag-
gervaartuig, dat een geïnstalleerd 
vermogen heeft van 23.700 kW. De 
pompcapaciteit bedraagt 15.600 
kW, het cuttervermogen 7000 kW 
en de baggerdiepte maximaal 35 
meter. De 50 meter lange cutter-

ladder weegt ruim 2000 ton.
Een speciale eigenschap van de 

Krios is, dat het vaartuig ook in 
een extreem harde ondergrond 
kan baggeren. Aan de bouw hangt 
een prijskaartje van circa 170 mil-
joen euro. De vloot van Boskalis 
telt 10 snijkopzuigers die wereld-
wijd worden ingezet. (PAS)

IHC test megazuiger Krios uitvoerig op Noordzee

De gloednieuwe snijkopzuiger Krios op proeftocht. (Foto PAS Publicaties)

DEN HAAG Het ministerie van 
Defensie heeft 19 Rigid Hull 
Inflatable Boats (RHIB) en zes 
trailers besteld bij Alunaut in 
Estland.

De Koninklijke Marine krijgt 
11 nieuwe RHIB’s. Deze kleine, 
snelle motorboten worden on-
der meer vanaf marineschepen 
ingezet bij anti-drugsoperaties.

De Koninklijke Marechaussee 
(KMar) maakt aanspraak op zes 

van de nieuwe boten. De reste-
rende twee zijn bestemd voor 
de Belgische marine.

De marechaussee krijgt bo-
vendien de beschikking over de 
zes nieuwe trailers. Dit krijgs-
machtdeel krijgt de eerste zes 
boten en trailers binnen 18 
maanden geleverd. Defensie 
kon voor de gunning kiezen 
uit RHIB’s van verschillende 
bouwers. De vaareigenschap-
pen van al die vaartuigen zijn 
door het Marin beoordeeld. Ze 
bleken allemaal minimaal net 
zo veilig en comfortabel zijn als 
de huidige RHIB’s. De combina-
tie van prijs, vaareigenschap-
pen en gewicht deed de balans 
doorslaan in het voordeel van 
Alunaut. (BO)

Defensie koopt
19 snelle RHIB’s
in Estland

Een impressie van de nieuwe 
RHIB. (Beeld Defensie)

Een bestaand schip aanschaf-
fen en ombouwen is volgens een 
woordvoerder van Spaansen Ma-
rine Aggregates veel goedkoper 
dan nieuwbouw. Om die reden 
is in 2018 het 9783 gt metende 
containerschip Gerd gekocht. Dit 
met een 7200 MaK-hoofdmotor 
uitgeruste vaartuig was in 2003 
als Gerd door Bodewes Volharding 
Shipyards aan een Duitse rede-
rij geleverd. Na de aankoop door 
Spaansen werd het containerschip 
in Harlingen compleet verbouwd.

IHC-techniek
In volcontinudienst werd eerst 

circa 750 ton staal aan contai-

nerrekken en dekluiken verwij-
derd en vervolgens 1000 ton aan 
nieuwe faciliteiten geïnstalleerd. 
Nadat dit was gebeurd, werd het 
vaartuig naar de werf van Niestern 
Sander in Delfzijl verhaald, waar 

het in dok ging, in de kleuren van 
Spaansen werd gezet en de verde-
re afbouw plaatshad. Hierbij werd 
het in Yed Prior herdoopte schip 
onder meer voorzien van twee 

door Royal IHC ontworpen en ge-
leverde zeeftorens, een 50 meter 
lange zuigbuis, bodemdeuren en 
spudpaaldoorvoeringen. De 135 
meter lange en 32 meter brede 
Yed Prior heeft een beuninhoud 
van 5000 kubieke meter. De nieu-
we naam is afgeleid van de ster 
in het sterrenbeeld slangendra-
ger. Spaansen heeft een concessie 
om met het schip voor de Deense 
Noordzeekust grind te zuigen.

De nieuwe sleephopperzui-
ger Yed Prior van Spaansen. 

(Foto Spaansen) 

Spaansen neemt Yed Prior in de vaart

Bijlsma tovert containerschip om  tot sleephopperzuiger

‘ Ombouw goedkoper 
dan nieuwbouw’

Door Paul Schaap

Bijlsma Marine Services in Harlingen heeft de sleephopper-
zuiger Yed Prior opgeleverd aan zand- en grindhandel Spaan-
sen in het Noord-Hollandse Winkel. Het is geen nieuw schip. 
Spaansen liet een 15 jaar oud containerschip ombouwen.
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OSNABRÜCK Het onderzoek 
naar strafbare feiten rond 
de restauratie van de Gorch 
Fock, het opleidingsschip van 
de Duitse marine, breidt nog 
steeds uit. Dat meldt de offi-
cier van justitie in Osnabrück.

Er worden nu 105 punten 
onderzocht rond fraude en 
steekpenningen voor in totaal 
zeker 16 miljoen euro. Een en 
ander gebeurde tussen 2016 
en 2019 toen de Gorch Fock in 
Elsfleth op de gelijknamige werf 
lag. Daar zou voor een kleine 10 
miljoen staalwerk aan de romp 
worden verricht. Al in 2017 
werd duidelijk dat dat bedrag 
niet toereikend was. Het steeg 
explosief van 12 miljoen in het 
voorjaar, naar 33 miljoen euro 

in de zomer en kort voor de 
jaarwisseling stond de teller op 
75 miljoen.
Daar bleef het niet bij. Uit-
eindelijk is overeengekomen 
met de Lürssen Werft, die de 
failliete Elsflether Werft in 2019 
overnam, dat er maximaal 135 
miljoen euro aan het zeilschip 
wordt besteed. Het moet in mei 
2021 weer in de vaart komen.

Marineman
Hoofdpersonen in de vermeen-
de fraude zijn de oud-werfdi-
recteuren R. en W. en enkele 
hooggeplaatste marinemensen, 
toeleveranciers en onderaanne-
mers. De directeuren streken 
volgens de officier van justitie 
veel geld op, omdat veel te hoog 
begrote kosten door de verant-

woordelijk marineman werden 
gefiatteerd en leveranciers en 
onderaannemers het verschil 
aan de directeuren betaalden. 
De marineman kreeg op zijn 
beurt een gunstige lening van 
800.000 euro voor een pri-
vé-bouwproject. In het bedrag 
van 16 miljoen zit ook 7,7 
miljoen euro die de directeu-
ren staken in een goudmijn in 
Mongolië, een diamantmijn in 
Afrika en een niet nader gespe-
cificeerd ‘filmproject’.
Er hoefden uiteindelijk geen 
forensisch accountants aan te 
pas te komen, want bij de di-
recteuren en financiële topman 
P. werden miljoenen terugge-
vonden die de schade dekken. 
Het vooronderzoek gaat nog 
geruime tijd duren. (WdN)

Fraude-onderzoek Gorch Fock
breidt zich nog steeds uit

Voor meer info
www.denisdp.be
info@denisdp.be
+32 3 666 36 00

Denis Diesel Services & Parts zorgt 
ervoor dat u en uw motoren in de 
running blijven en levert daarnaast 

ook wisselstukken voor Deutz, MAN, 
Mercedes, Volvo, Scania en DAF motoren.

HARLINGEN Vroon Offshore Ser-
vices heeft de bevoorraders 
VOS Power, VOS Producer en 
VOS Prominence verkocht voor 
de sloop. De schepen lagen ja-
ren werkloos in de haven van 
Harlingen.

Het drietal maakte sinds 
2006/2007 deel uit van de vloot 
van Vroon Offshore Services 
(VOS). De 75 meter lange schepen 
zijn gebouwd in China en heb-
ben vanuit tal van havens rond 
de Noordzee booreilanden en 
gas- en olieproductieplatformen 
van materieel voorzien. In 2012 
kregen zij hun huidige namen.

Tijdens de eerste recessie in 
de offshoresector, die in 2015 
uitbrak, kwamen de drie be-

voorraders, net als talloze ande-
re offshore support-vaartuigen, 
zonder werk te zitten en werden 
ze opgelegd in Harlingen. Nu de 
offshoresector opnieuw door een 
diep dal gaat, verwacht de rederij 
geen werk meer voor ze te krij-
gen, ook al verkeren ze nog in 
zeer goede conditie. Eén voor één 
zijn ze intussen naar Scheepsslo-
perij Nederland in 's-Gravendeel 
gesleept, waar ze worden ge-
sloopt. Wereldwijd zijn meer dan 
1000 bevoorraders, vele meer 
dan 20 jaar oud, opgelegd. In de 
100 vaartuigen tellende offsho-
re-vloot van Vroon zijn nu nog 
17 bevoorraders actief, die wor-
den berederd vanuit kantoren in 
Den Helder, Aberdeen, Genua en 
Singapore. (PAS)

Vroon brengt relatief jonge 
bevoorraders naar de sloop

Deze drie bevoorraders van Vroon lagen jaren werkloos in Harlingen, maar 
worden nu in ‘s Gravendeel gesloopt. (Foto PAS Publicaties)

PAPENBURG De regering van Nie-
dersachsen wil de Meyer Werft 
in Papenburg steunen met 20 
miljoen euro in verband met 
de Coronacrisis. De deelstaat 
vraagt in ruil wel toezeggingen 
voor behoud van de werf in 
Papenburg en zoveel mogelijk 
werkgelegenheid.

Voor de toegezegde miljoenen 
neemt Niedersachsen de bagger-
kosten in de omgeving van de 
werf over, levert een extra bij-
drage aan de ontwikkeling van 
duurzame cruiseschepen en in 
de kosten voor het uitbrengen 
van de nieuwbouwschepen van 
Papenburg naar zee.  

Volgens minister Bernd Althus-
mann van Economische Zaken 
zal zeker de helft van de steun 
worden besteed aan het bagge-
ren van de haven in Papenburg 
en knelpunten op de Ems. Voor 
het innovatiecentrum van Meyer 
komt zeven miljoen euro be-

schikbaar. Bij het naar zee bren-
gen van cruiseschepen worden 
de tarieven voor het Emssperr-
werk gereduceerd en de loods-
kosten overgenomen.

Forse inkrimping
Althusmann zei verder ge-

sprekken te voeren over verho-
ging van de hoogspanningslei-
dingen die de Ems kruisen. Die 
moeten nu telkens uit de weg 
worden geruimd. De minister 
stelde als voorwaarde voor de 
hulp dat het ‘standplaatscon-
tract’ voor Meyer, dat nu loopt 
tot 2030, wordt verlengd en ar-
beidsplaatsen behouden blijven.

Werfdirecteur Bernard Meyer 
maakte onlangs duidelijk dat een 
forse inkrimping van het perso-
neel noodzakelijk is. De komen-
de vijf jaar moet er 1,3 miljard 
euro worden bezuinigd. Voor de 
huidige 3600 medewerkers geldt 
tot het einde van dit jaar al ar-
beidstijdverkorting. (WdN) 

Niedersachsen steunt
Meyer met 20 miljoen

KRIMPEN AAN DEN IJSSEL Royal IHC heeft eind septem-
ber uitvoerig proefgevaren met de pijpenlegger 
Seven Vega. Het innovatieve schip wordt binnen-
kort opgeleverd aan offshoreaannemer Subsea 7.

Bijna drie jaar is gewerkt aan het ontwerp en de 
bouw van de dieselelektrisch aangedreven pijpen-
legger. Op 25 mei 2019 ging de 149 meter lange en 
33 meter brede Seven Vega te water. Bijzonder is de 
grote pijpenlegtoren, die afgelopen februari met be-
hulp van drie Matador-bokken op het achterschip is 
geplaatst. Aan boord staan twee carrousels waarmee 
respectievelijk 5600 ton en 1600 ton aan pijpen kan 
worden meegenomen. De Seven Vega heeft een 800 
vierkante meter groot werkdek en is uitgerust met 
een klasse 3 dynamisch positioneringssysteem, een 
helikopterdek, diverse kranen en twee grote onder-
waterrobots. Aan boord is accommodatie voor 120 
personen. Het is de negende pijpenlegger die Royal 
IHC voor Subsea 7 heeft gebouwd. (PAS)

Pijpenlegger Seven Vega klaar voor oplevering

De pijpenlegger Seven Vega voor het eerst op proef-
vaart. (Foto PAS Publicaties)

Spaansen neemt Yed Prior in de vaart

Bijlsma tovert containerschip om  tot sleephopperzuiger

(advertentie)
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Het jonge gezin Teuben voer 
tot 1911 op drie afgebeulde, 
misschien wel derdehands, 
houten tjalken: de Festina 

Lente, de Tijd is Geld en vervolgens 
de 90-tons tjalk Engelina van Weener. 
Met het laatste schip kon alleen in het 
najaar en gedurende de winter wor-
den gevaren, omdat ze rot was en een 
kattenrug had. Er was geen breeuwen 
tegen om het schip in de zomer dicht 
te houden. Op de drie ‘wrakken’ wer-
den hun zeven kinderen geboren. 

Werfarbeider
Ook al voer je alleen maar in het najaar 
en de winter, ook de rest van het jaar 
moest er worden gegeten. Willem Teu-
ben legde zijn schip op bij Scheepswerf 
Prinses Juliana van de broers Prins in 
Gouderak en deed hier scheepsonder-
houd: schilderen en teren. Het toeval 
wilde dat op deze werf in het najaar 
van 1911 een stalen zeilkast in aan-
bouw was. Zonder enige twijfel zal de 
toen 55 jaar oude Teuben wel eens dag-
dromend naar het in aanbouw zijnde 
schip hebben gekeken. 
Op zekere avond liep hij een van de 
broers Prins tegen het lijf. Ze maakten 
een praatje en Prins opperde ‘de kast 
wel voor Teuben te willen afbouwen’. 
Willem Teuben was sprakeloos. ‘Voor 
mij…?’, vroeg hij verbaasd. ‘Voor jou 
en je Line’, zei Prins. ‘En ik zeg het al-
leen maar deze ene keer. Goeie avond!’ 
En vervolgde zijn weg.

Eerste reis
Willem Teuben wist even niet hoe 

hij het had. Hij was immers al 55 en 
alle kinderen waren al op zichzelf. 
Klaarblijkelijk sprak het voorstel hem 
wel aan, maar hoe dacht zijn Engelina 
erover? ‘Een schitterend aanbod’, zei 
ze, ‘maar 30 jaar te laat!’
Toevallig was zoon Johan (1886-1988) 
bij zijn ouders aan boord en stelde zon-
der meer: ‘Dít is je kans, doen!’
En zo gebeurde het dat Weekblad 
Schuttevaer in 1911 meldde: ‘Te Gou-
derak van stapel gelopen, het stalen 
zeilschip Engelina Maria voor W. Teu-
ben te Hoogezand.’
Na oplevering werd het nieuwe schip 
naar Rotterdam gesleept om graan te 
laden voor Hasselt. Teuben schrok toen 
bij ondertekening van het charter als 
losplaats ‘Hasselt in België’ vermeld 
stond. Hij had gedacht te moeten laden 
voor het Overijsselse Hasselt… 
De aankoop van de stalen zeilkast was 
een goede keus geweest. Het schipper-
spaar, dat het nooit mee zat met hun 
houten schepen, ging het vanaf dat 
moment letterlijk en figuurlijk voor de 
wind.

Hachelijk
Nadat eind september 1912 een lading 
briketten van Wesseling naar een 
van de Duitse waddeneilanden was 
gebracht, zeilde schipper Teuben naar 
Emden, waar hij Egbert Wagenborg uit 
Delfzijl tegen het lijf liep. Wagenborg 
had kort voor de eeuwwisseling het 
varensleven achter zich gelaten en zich 
als bevrachter, annex kolenhandelaar 
in Farmsum gevestigd. De mannen 
kwamen overeen dat de Engelina Maria 

200 ton bunkerkolen voor de Kaiserli-
che Marine in Kiel-Holtenau zou laden. 
Schipperse Engelina was altijd vreselijk 
bang als het zoute water om de hoek 
kwam kijken. Haar boerenafkomst zal 
hier wel mee te maken hebben gehad. 
De Teubens voeren vaak met hun 
houten tjalken over de Zuiderzee, ook 
tóen al een ‘waaigat’ om er met een 
onzeewaardig schip te vertoeven. Toen 
de Teubens de kop van de Engelina 
Maria buiten de Oostereems in de 

Noordzee staken, riep vrouw Teuben: 
‘Oh Willem, wat dust mie op mien olle 
dag nog aan!’ Teuben antwoordde: ‘Ik 
zel die nog wat zaain loaten, nóu hebt 
wie teminnen n schip woar we mit 
voaren kinnen!’
De zeilkast kwam met gunstige wind 
voor de Elbe. De lading werd reeds op 
15 oktober tijdens schitterend weer 
gelost: de zomertent was over het ach-
terschip gespannen.

Lagerwal
Nadat de kolen waren gelost, werden 
boomstammen geladen op het Trave-El-
bekanaal. Om meer lading onder de 
luiken te kunnen bergen, vond Teuben 
het, geheel tegen de veiligheidsregels 
in, niet nodig om de biems erin te 
laten.

Het was intussen diep in november. 
Boven de Duitse wadden zaten ze plat 
lagerwal met de wind uit noordelijke 
richting. Een hachelijke zaak om met 
een binnenvaartschip, want meer 
was de Engelina Maria niet, boven de 
eilanden de lange weg naar de Eems te 
bezeilen. Toen vuurtoren Rothersand 
was gerond, besloot Teuben, tot grote 
opluchting van zijn vrouw, de Harle 
tussen Spiekeroog en Wangeroog aan 
te lopen. Het voortploegen door de 
moddergeulen van het wad zal zeker 
een geknoei zijn geweest met het toch 
redelijk grote schip. Of er een zee-
meetbrief bij de Engelina Maria was, 
is niet bekend. Wél stond het schip 
vermeld in Lloyd’s Register of Shipping 
1911/1912.

Longontsteking
Het echtpaar Teuben voer tot 1921. 
In dat jaar gingen ze ‘aan de wal.’ De 
Kerkstraat 25 in Groningen werd hun 
nieuwe domicilie. Beide overleden 
ze in de strenge winter van 1929 aan 
longontsteking, die ze hadden opgelo-
pen in een autobus die met pech aan 
de kant van de weg kwam te staan. 
Ze stierven drie dagen na elkaar. Hoe 
wonderlijk is het, dat ze op hun voch-
tige houten schepen nooit ziek waren 
geweest. Zoon Johan vertelde ooit dat, 
als het houten schip geladen was, zijn 
vader altijd met een hand buiten het 
bed sliep. Als hij water voelde komen, 
moest ‘ie eruit om te pompen…

Met dank aan Willem Teuben (1924-2002), 
kleinzoon van Willem en Engelina Teuben.

De Engelina Maria in het Oosterdok te Amsterdam. Inzet: schipper en schipperse Willem en Engelina Teuben. Dit is vermoedelijk het enige beeld-
materiaal dat van het echtpaar en het schip bestaat. (Foto collectie Henk Zuur)

Van wrakke houten tjalken naar een stalen zeilkast

Schipper Teuben krijgt het
aanbod van zijn dromen

‘ Mijn vader sliep met 
zijn hand buiten het bed’

Door Henk Zuur

Willem Teuben (1856-1929) 
was schipper op een 50-tons 
paviljoentjalk toen hij ken-
nis kreeg aan de Oost-Friese 
boerendochter Engelina 
(1855-1929) uit Weener. 
Zij trouwden op 5 februa-
ri 1882. Toen Teuben zijn 
jonge bruid scheep haalde, 
huilde ze bittere tranen, 
omdat een huwelijksge-
schenk, een eikenhouten 
kastje, niet door de ingang 
van het paviljoendek kon.
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ROTTERDAM Kotug International, Rotortug en 
tech start-up Captain AI hebben maandag 
21 september op het Smart Shipping evene-
ment van het Nederlands Forum voor Slim-
me Scheepvaart SMASH! het eerste schip 
ter wereld gedemonstreerd dat zelfstandig 
de meest optimale route vaart zonder men-
selijke tussenkomst.

In samenwerking met softwareontwikke-
laar Captain AI werd op de Nieuwe Maas in 
Rotterdam autonoom gevaren met de sleep-
boot RT Borkum met behulp van de Captain 
AI Route Planner en Autopilot. ‘De routeplan-
ner kan worden gezien als de Google Maps 
voor de waterwegen’, zegt Vincent Wegener 
van Captain AI. ‘Hij tekent de route uit, die 
de boot autonoom volgt met behulp van onze 
software voor stuurautomaten.’

Om deze route zo efficiënt mogelijk te plan-

nen, is de software van Captain AI verbonden 
met de Kotug Optiport planningssoftware, 
waardoor de routeplanning in real-time kan 
worden geoptimaliseerd, op basis van AIS-ge-

gevens en Artificial Intelligence.
Patrick Everts van Kotug: ‘De digitale kapi-

tein moet weten wat de bestemming van het 
schip is en hoe hij daar zo efficiënt mogelijk 
kan komen. Het koppelen van de software van 
Captain AI aan OptiPort maakt het leven van 
de kapitein niet alleen gemakkelijker, omdat 
schepen autonoom de optimale route kunnen 
navigeren, maar bespaart ook op brandstof en 
CO2-uitstoot.’

Volgende stap
De RT Borkum heeft in de drukste haven 

van Europa al verschillende succesvolle ope-
rationele testen ondergaan, waarmee voor het 
eerst de combinatie van autonome planning 
en autonoom varen in de praktijk is bewezen. 
De volgende stap is het geschikt maken van 
de software voor grootschalige toepassingen. 
(RQ)

RT Borkum kiest zelf de slimste vaarroute

De sleepboot RT Borkum heeft al verschillende 
succesvolle operationele testen ondergaan, waar-
mee voor het eerst de combinatie van autonome 
planning en autonoom varen in de praktijk is 
bewezen. (Foto René Quist)

Handhaven
Trouwe lezers weten dat auto-
rijden niet mijn hobby is. Meer 
een noodzakelijk kwaad, omdat 
er niet overal spoorrails liggen. 
Dus vaker dan me lief is, zit ik 
achter het stuur. Zoals vandaag, 
onderweg naar IJmuiden. Er 
wachten een paar leerlingen op 
het Nautisch College voor hun 
eindgesprek. Als extern deskun-
dige ben ik daarbij aanwezig. 
Met een gezapige 100 kilometer 
per uur, rijd ik ontspannen op 
een niet al te drukke A9. Dan 
doemt er uit het niets - nou ja, 
er is hier een invoegstrook - een 
auto op die volle kracht door-
stoomt en mij over stuurboord 
oploopt. Met een draai naar 
bakboord gaat hij pal voor mij 
langs zonder richtingaanwijzer 
te gebruiken. Ik weet zeker dat je 
richting moet aangeven wanneer 
je naar een andere verkeersschei-
dingsbaan wilt!
Na deze onbezonnen invoeg-
manoeuvre gaat het met volle 
kracht vooruit, maar moet hij 
500 meter verder vol in de an-
kers om een kop-staart aanvaring 
te voorkomen.
Even later is het opnieuw raak: 
wanneer ik naar de linkerbaan 
verdaag om een zwaarbeladen 
vrachtauto op te lopen, blijkt er 
een tot aan zijn oren met testos-
teron gevulde automobilist vlak 
achter mij te rijden. Snel contro-
leer ik mijn vaart: 110 kilometer, 
waar je 100 mag…   
Het haantje begint lichtsignalen 
te geven die niet in het Interna-
tional Code of Signals te vinden 
zijn. Tevens geeft hij geluids-
seinen, die ik ook al niet kan 
thuisbrengen.
Nadat ik uitwijk naar stuur-
boord, gaat deze dwaas er in 
fregatsnelheid vandoor. Maar 
niet zonder mij nog een handsig-
naal met zijn middelvinger heeft 
gegeven.
Kan dat zomaar? Waarom wordt 
er op de weg niet gehandhaafd? 
Is er geen verkeersdienst die het 
verkeer in de gaten houdt? In de 
zeevaart gaat dat echt anders: 
zodra je in de Baltic even afwijkt 
van de ‘recommended route’ is 
er direct wel een ambtenaartje 
die je per VHF meedeelt dat 
je in overtreding bent. En dat 
gaat niet anders voor de kust 
van Oost-Amerika, waar tijdens 
het trekseizoen van walvissen 
een restrictie van 10 knopen 
geldt. Daar kan een collega van 
meepraten.
Hij voer netjes 10 knopen, ten-
slotte waren walvissen er eerder 
dan wij met onze schepen. Toch 
ontving hij maanden later een 
‘please explain mail’, met bijlage. 
Waarom hij op die en die datum 
gedurende 23 minuten de maxi-
maal toegestane snelheid, zijnde 
10 knopen, had overschreden 
met 0,3 mijl. De bijlage liet in 
een tijdlijn, in rood, zien waar 
de overtreding was begaan was. 
Kijk, dát is pas handhaven!

KOPENHAGEN Het nieuw inge-
stelde verkeersscheidingstelsel 
(TSS) dat met ingang van 1 juli 
in het Skagerak is ingesteld, 
blijkt te werken als voorzien. 
Dat constateert de Danish Ma-
ritime Authority (DMA) na een 
analyse van het verkeer op de 
route.

Doel van het nieuwe Traffic Se-
paration Scheme (TSS) boven De-
nemarken is het creëren van een 

beter voorspelbaar verkeersbeeld 
en het scheiden van tegemoetko-
mend verkeer. Daardoor wordt 
de navigatie eenvoudiger en is er 
minder kans op aanvaringen, zegt 
de DMA. De dienst heeft zowel 
vóór als na 1 juli het verkeer rond 
Skagen, de meest noordelijk punt 
van Denemarken, met AIS gemo-
nitord. Over een periode van een 
week voor en een week na de in-
stelling van het TSS Skagen West 
en TSS Skagen East op 1 juli, werd 

het verkeer in kaart gebracht. 
Daaruit blijkt dat de afstanden 
tussen elkaar tegemoetkomende 
schepen is toegenomen. Boven-
dien zijn de vaarpatronen beter 
voorspelbaar, zegt de DMA.

Meer stelsels
Ook in het Kattegat zijn deze 

zomer een aantal nieuwe ver-
keersscheidingsstelsels ingesteld. 
Het gaat om het TSS Fladen en TSS 
Lilla Middelgrund voor de Zweed-

se kust ten zuiden van Göteborg 
en een TSS bij de ingang van de 
Sont bij Helsingborg. Verder zijn 
er twee nieuwe diepwaterroutes 
(Kattegat North en Kattegat Sou-
th) gecreëerd voor diepstekende 
tankers en kwam er een nieuwe 
route (Route S) die de zwaarbelas-
te Route T langs de Zweedse kust 
moet ontlasten. De nieuwe routes 
zijn ontwikkeld in samenwerking 
tussen de Deense en Zweedse au-
toriteiten. (BO)

Nieuw TSS boven Skagen verbetert de doorvaart

De situatie vóór en na de implementatie van de TSS Skagen West en TSS Skagen East ten noorden van Skagen. Vissersschepen zijn weggelaten. (Illustratie DMA)

Nautilus bood vrijdag 25 sep-
tember een petitie aan bij het 
hoofdkantoor van Anthony Veder 
in Rotterdam. Ook liet een aantal 
wereldwijd varende Anthony Ve-
der-schepen hun scheepshoorns 
klinken om deze actie te onder-
steunen. ‘Wij roepen gastankerre-
derij Anthony Veder met klem op 
onmiddellijk te stoppen met het 
goochelen met verlof en eenzijdig 

afschrijven daarvan bij medewer-
kers die door de Coronacrisis lan-
ger thuis moesten blijven. Zelfs 
negatief verlof! Dit terwijl daar-
over met de Nederlandse reders-
verenigingen goede afspraken 
zijn gemaakt.’

Rechten respecteren
‘Beschikken over vakantie van 

medewerkers mag immers alleen 

met hun expliciete toestemming. 
In volle vrijwilligheid dus. Na 
maanden van discussie is Antho-
ny Veder nog altijd niet duidelijk 
hierover. Ze hebben weliswaar 
toegezegd eerder gewoon eenzij-
dig afgeschreven verlof volgende 
maand terug te storten. Maar dit 
zou ook niet nodig moeten zijn 
bij een dergelijk succesvol bedrijf 
met een uitstekende naam. En 

het past ook niet bij hun mantra 
van “Secure Base Leadership”, 
waarbij wederzijds respect tussen 
directie en werknemers centraal 
zou moeten staan.’

Nautilus heeft onlangs in goed 
overleg met de Handelsvaartre-
ders (VWH) afgesproken dat inzet 
van verlof bij langer thuis zitten 
alleen vrijwillig in overleg ge-
beurt en niet eenzijdig. De VWH 
raadt de bij haar aangesloten re-
derijen aan om hier geen rechts-
zaken over te voeren, maar de 
rechten van zeevarenden te res-

Vakbond Nautilus verwijt rederij eenzijdig afschrijven van verlofdagen 

Anthony Veder goochelt
met vakantiedagen

‘ Met meeste personeel is 
al individuele afspraak 
gemaakt’

Door René Quist

Rederij Anthony Veder zet medewerkers die thuiszitten van-
wege corona onder druk om vakantiedagen op te nemen. Dat 
zegt vakbond Nautilus. Nautilus vicevoorzitter Sascha Meijer: 
‘Goochelen met eenzijdig afschrijven van verlof is niet respect-
vol. Vrijwillig is vrijwillig.’

Zware 
Kees
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Coast to coast

Bob van Raad volgt in Coast to Coast 
de scheepsbouw en de handel in Ne-
derlandse schepen. Om een beeld te 
geven van de vloot en de eigenaren, 
biedt de rubriek een overzicht van de 
belangrijkste vlootmutaties.

De Jan-Willem is na een lang leven geëindigd op het sloopstrand in Chittagong. (Foto Bob van Raad)De Coralwater kwam vorig jaar in de opleghaven van ‘s Gravendeel terecht, maar de eigenaar 
maakte een doorstart en kocht haar terug. (Foto Jack Bouman)

De volgende Nederlandse schepen zijn de afgelopen periode 
van naam en/of eigenaar gewisseld
De Siegedijk (2010, IMO 9349447, 6668 grt) van Beheermaatschappij ms 
Siegedijk in Groningen (Navigia) is verkocht nadat eigenaar CV Scheep-
vaartonderneming Siegedijk in juli failliet is verklaard. Het schip vaart 
sinds 11 september als Deniz Akay onder Panamese vlag. 

De bij Breko in Papendrecht afgebouwde Coralwater (1992, IMO 
9004164, 1895 grt) van Coralwater CV in Papendrecht (Clearwater); in 
2019 opgelegd in ‘s-Gravendeel in verband met het faillissement van Co-
ralwater CV, is in augustus teruggekocht door Clearwater Ship Manage-
ment BV en met twee sleepboten naar de Ketelhaven te Papendrecht 
gebracht.

Vroon Offshore Services (VOS) brengt drie bevoorraders naar de sloop in 
‘s Gravendeel. Het betreft de VOS Power (2006, IMO 9273911); opgele-
verd als Power Express aan Power Express BV (VOS); in 2012 herdoopt 
VOS Power; in 2016 opgelegd in Harlingen, is 17 september weggesleept 
naar haar eindbestemming.
De VOS Prominence (2006, IMO 9334026, 2810 grt) van Supply Express 
BV; opgeleverd als Supply Express; in 2011 herdoopt VOS Prominence; 
in 2015 opgelegd in Harlingen, is eveneens op 17 september uit Harlin-
gen gesleept. En ook de VOS Producer (2006, IMO 9273870) onderging 
dat lot.

Nieuws van voormalige Nederlandse schepen
De bij de Nieuwe Noord-Nederlandse Scheepswerven in Groningen 

gebouwde Jan-Willem (1977, IMO 7637527, 1195 grt) van Dammers 
Johanna Christina BV in Rotterdam (Dammers & Van der Heide); in 
1983 verlengd naar 101,94 meter; in 1989 verkocht aan Jan Willem 
BV (Seatrade); in 1990 verkocht aan Jan Mayen Shipping Company en 
herdoopt Jan Mayen; in 1992 verkocht aan Transice Marine op Cyprus 
(Seatrade) en herdoopt Dakota; in 2004 verkocht en herdoopt Raiatea; 
in 2012 verkocht aan Brilliant Reefer Line in Honduras en herdoopt 
New Sea Reefer; in 2015 manager Wisdom Sea Reefer Line in Panama 
en herdoopt Chaicharoen; in 2016 herdoopt New Sea Reefer; in 2017 
herdoopt Renowin Reefer; in 2018 herdoopt Honor; in 2019 herdoopt 
Uthaiwan, is 18 september gearriveerd op het sloopstrand van Chit-
tagong in Bangladesh.
 
De Zealand Almere (2012, IMO 9473195, 33.312 grt); opgeleverd aan 
Top East Asia Co (Q-Shipping) en onder Nederlandse vlag gebracht; in 
2019 verkocht naar Turkije en herdoopt DD Marmara, is in augustus 
verkocht en ingebracht bij Marmara Maritime Transport Co. Ltd. en 
herdoopt Marmara S.

De MCP Kopenhagen (2007, IMO 9371945, 5272 grt) van Beheermaat-
schappij ms MCP Kopenhagen BV in Groningen (Feederlines); in 2014 
herdoopt ANL Dili Trader; in 2017 herdoopt MCP Kopenhagen en 
verkocht aan Lamb Shipping; in 2018 herdoopt ANL Timor Trader; 
in februari 2020 herdoopt MCP Kopenhagen, is 27 augustus herdoopt 
Meratus Pangkalpinan.

LONGYEARBYEN Smit Salvage is 
erin geslaagd het wrak van de 
in het Noordpoolgebied ge-
strande hektrawler Northglui-
der op te ruimen.

Het vissersschip is ter plaatse 
gesloopt. Volgens de Noorse au-
toriteiten betrof het de meest 
noordelijke wrakopruiming ooit.

De 56 meter lange, onder 
Noorse vlag varende Northguider 
strandde 28 december 2018 in 
Straat Hinlopen tussen Spitsber-
gen en Nordauslandet in de Sval-
bard Archipel. De bemanning 
werd met helikopters van boord 
gehaald. Een milieuramp kon 
worden voorkomen door snel 

circa 300 ton diesel en smeer-
olie uit het schip te verwijderen. 
Plan was om de hektrawler vorig 
jaar zomer met behulp van een 
drijvende bok en slepers vlot te 
brengen. Slecht weer en onver-
wacht veel zware ijsgang maak-
ten dit echter onmogelijk. De 
operatie moest worden afgebla-
zen. Er werd een nieuw bergings-
plan opgesteld, deze keer met de 
intentie het wrak ter plekke in 
stukken te snijden en als schroot 
af te voeren. Hiervoor zette Smit 
Salvage in totaal zeven schepen 
en 80 bergers in. Het schroot is 
op een ponton naar het nabijge-
legen Longyearbyen afgevoerd. 
(PAS)

Smit ruimt wrak Northguider op

De gestrande Northguider is ter plekke gesloopt. (Foto Kustwacht Noorwegen)

Actievoerders van Nautilus International bieden een petitie aan bij het kantoor van Anthony Veder in Rotterdam. 
(Foto Nautilus International) 

pecteren. Volgens Nautilus wei-
gert Anthony Veder hierover met 
de bond en een ledendelegatie in 
gesprek te gaan.

Reactie Antony Veder
Rederij Anthony Veder laat we-

ten momenteel individuele afspra-
ken te maken met het varende 
personeel. ‘Op het moment dat be-
manningswisselingen weer enigs-
zins mogelijk waren, hebben we 
alles in het werk gesteld om zee-

varenden af te lossen en nieuwe 
bemanningen aan boord te bren-
gen. Ondanks onze inspanningen 
kwam het voor dat zeevarenden 
langer thuis zaten dan gepland. 
Hierdoor is een onbalans in werk/
verlofdagen ontstaan. We zijn ver-
volgens in rechtstreeks overleg 
getreden met de betrokken zeeva-
renden om tot een passende, indi-
viduele oplossing te komen.

‘Inmiddels hebben we dit met 
het grootste deel van de beman-

ningsleden met wederzijdse in-
stemming kunnen oplossen. Voor 
een klein aantal van hen is dat 
helaas nog niet het geval. We zul-
len de constructieve dialoog op 
individuele basis met deze zeeva-
renden voortzetten en blijven on-
verminderd samen verder zoeken 
naar een passende oplossing voor 
hun persoonlijke situatie die te-
vens recht doet aan het collectie-
ve belang van het bedrijf en haar 
medewerkers.’
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TECHNISCHE REALISATIE
Nieuwsdruk Nederland, 
Amsterdam

‘We hebben de naam Gerda al-
tijd gehouden, mijn moeder heet 
zo. Ze is nu 91. Deze week rij ik 
weer naar mijn huis in Zwijnd-
recht en dan ga ik gelijk bij haar 
op bezoek.’

Het is voor Peter Keijsers één 
van de zeldzame keren dat hij 
niet aan boord verblijft. Zijn huis 
in Zwijndrecht was vooral gemak-
kelijk toen zijn kinderen nog het 
internaat bezochten, maar zijn 
echte thuis is op de Gerda. Met het 
koppelverband vaart hij 24/7; op-
varend met kolen naar Mannheim 
en afvarig neemt hij containers of 
grind mee. ‘Sinds 1996 varen we 
met een koppelverband en dat is 
echt een andere wereld, vooral een 
mannenwereld. Het is intensiever, 
je vaart het hele jaar door en dat 
moet je wel willen. We varen met 
vier Tsjechische matrozen. Zij wer-
ken drie weken op en af.’

Vergroening
In 1989 liet Keijsers zijn eerste 

schip bouwen op de scheepswerf 
in Grave. Ze werd verkocht na de 
bouw van het eerste koppelver-
band in 1996. Het huidige kop-
pelverband werd afgebouwd in 
2010, middenin de crisistijd. ‘Dat 
was geen leuke tijd. We hebben 
echt heel hard moeten werken. 
De laatste jaren ging het beter. 
Maar ook nu is de toekomst onze-
ker met alle emissie-eisen voor de 
vergroening.’

Vader en zoon twijfelen over in-
vesteringen in vergroening. Kevin: 
‘Die vergroening wordt wel een 
beetje overdreven. Al die schepen 
die met accu’s gaan varen hebben 
voorop ook generatoren staan. Als 
wij voor roetfilters kiezen, krij-
gen we een complete ombouw. Zo 
worden ons steeds meer dingen 
opgelegd. Soms wordt er subsidie 
verstrekt of een belastingvoordeel 
geboden, maar bij belastingvoor-

Schipper Peter Keijsers bemant het koppelverband Gerda met zijn zoon Kevin (links) en schoondochter Svenja Kamp 
met hulp van Tsjechische matrozen. (Foto Hannie Visser-Kieboom)

Familie Keijsers altijd onderweg met koppelverband Gerda

‘ Koppelverbanden zijn 
een mannenwereld’

‘ Vergroening kostbaar 
en niet terug te 
verdienen’

Door Hannie Visser-Kieboom

Als je opgroeit op 
het Noordereiland 
in Rotterdam en 
je vader neemt je 
elke vrije woens-
dagmiddag mee op 
zijn baggervletje, 
dan is een overstap 
naar de binnenvaart 
snel gemaakt. Peter 
Keijsers (61 jaar) stap-
te op zijn vijftiende 
samen met zijn vader 
en broer aan boord 
van de eerste Gerda. 
Meerdere Gerda’s 
verder vaart hij nu 
met zijn zoon Kevin 
(25) en schoondoch-
ter Svenja Kamp (20 
jaar).

deel moet je het wel eerst verdie-
nen. Dus blijft het gokken wat je 
het beste kunt doen.’

Kolenvervoer
Behalve strengere emissie-eisen 

komt daar ook de onzekerheid 
over het kolenvervoer op langere 
termijn bij. Duitsland wil uiter-
lijk in 2038 af zijn van de kolen. 
Alles moet straks elektrisch, maar 
je kunt niet de hele zee vol wind-
molens bouwen. Was de regering 
voor de binnenvaart maar net zo 
royaal met subsidies als voor die 
windmolens’, zo mijmert Peter 
Keijsers.  

Voor verdere vergroening kijken 
beiden dus vooralsnog de kat uit 
de boom. ‘Je moet eerst tonnen in-
vesteren, terwijl we daarmee niet 
meer gaan verdienen. Daarin is de 
bevrachtingswereld keihard, alles 
draait om geld. In de binnenvaart 
is geen bodem voor de prijzen. 
Het gaat echt niet goed, maar we 
zijn toch allemaal aan de gang. Je 
ziet bijna nergens schepen stillig-

gen. We moeten natuurlijk ook 
goedkoper blijven dan het spoor 
of wegvervoer. Als we te duur wor-
den, verliezen we lading.’

Pogingen om door onderlinge 
samenwerking te komen tot bete-
re vrachtprijzen, ziet Kevin nooit 
gebeuren. ‘Er is zoveel verschil van 

mening, zelfs als je met maar drie 
koppelverbanden samen bent. Zet 
10 schippers bij elkaar en ze heb-
ben allemaal een andere mening.’

Enige vrouw 
Ook Svenja Kamp, partner van 

Kevin, vaart mee op de Gerda. 
‘Mijn ouders varen ook en ik heb 
Kevin leren kennen op het Julia-in-
ternaat. Ik ben nu bezig met mijn 
schipperspapieren. Ik heb eerder 

voor interieuradviseur gestudeerd. 
Dat doe ik nu als hobby.’

Peter’s eigen dochters Sharon 
en Daniëlle, kozen voor een le-
ven aan de wal. Zijn echtgenote 
overleed enkele jaren geleden aan 
kanker, zodat Svenja nu de enige 
vrouw aan boord is. Svenja: ‘Vrou-
wen hebben aan boord de luxe dat 
ze hun eigen tijd kunnen indelen. 
Het is jammer dat het sociale le-
ven in de binnenvaart te vaak in 
een negatief daglicht wordt gezet. 
Maar schipper blijft wel een vak 
apart.’

Scheepsgegevens
Scheepsnaam: Gerda, Gerda II 
(koppelverband) 
Tonnage: 3015, 2798
Afmetingen: 100 en 86,50 x 
11,45 meter
Bouwjaar: 2010
Thuishaven: Zwijndrecht
Eigenaar: Peter Keijsers (Cargo 
Explo BV)

BERTUS zoek de 10 verschillen
Kijk op www.schuttevaer.nl voor de oplossing

Zoet, Zout & Zakelijk
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